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Bodo bralne navade ostale 
naša vrednota?

V mesecu aprilu v Sloveniji tradicionalno poteka promocija 
branja, knjige in založništva. Pri teh aktivnostih imajo zelo po-
membno vlogo splošne knjižnice, med njimi tudi Osrednja knji-
žnica Mozirje s svojimi izpostavami. Dejstvo je, da interes za bra-
nje, zlasti pri mlajši populaciji, upada, vendar ta trend ni toliko 
zaskrbljujoč kot na področju založništva, kjer so naklade (z mal-
ce pretiravanja) v prostem padu. Ob tem ni zanemarljiv poda-
tek, da si Slovenci knjige raje izposojamo, kot da bi jih kupovali.

Kot kažejo raziskave, sta nakupovanje knjig in izposoja v knji-
žnicah sicer pozitivno povezana, saj je med obiskovalci knji-
žnic največ sedanjih in potencialnih kupcev knjig, vendar pa sta 
znotraj skupine, ki ne kupuje knjig, kar dve tretjini tistih, ki si knji-
ge zgolj izposojajo. Skoraj štiri petine bralcev je zadnjo leposlov-
no knjigo pridobilo tako, da so si jo izposodili, ne kupili, bodisi v 
knjižnici bodisi od znancev. Marsikaj pove tudi podatek, da so 
celo ljudje, ki bi si nakup knjige zlahka privoščili, na najbolj izpo-
sojana dela v knjižnici pripravljeni čakati tudi po več mesecev.

Da bralci dajejo prednost izposoji, nam takoj postane jasno 
tudi, ko primerjamo število izposoj in število prodanih izvodov 
posamezne knjige. Število izposoj je namreč praviloma občutno 
višje od števila prodanih izvodov, tudi če gre za uspešnico. Na-
grajeni in večkrat ponatisnjeni roman Draga Jančarja To noč sem 
jo videl se je prodal v okoli 10.000 izvodih, knjižničnih izposoj 
vseh natisov od leta 2010, ko je bil roman prvič izdan, pa je bi-
lo že več kot 35.000. Prvih pet največkrat izposojanih knjig v po-
sameznem letu ima praviloma od 7000 do 15.000 izposoj, zalo-
žniki pa so že veseli, če jim, sploh če gre za domačo literaturo, 
uspe prodati polovico naklade, kar pomeni 200 do 300 izvodov.

Dr. Miha Kovač, redni profesor s področja bibliotekarstva, ki 
se raziskovalno ukvarja s svetovnim knjižnim trgom in knjigo kot 
medijem, je mnenja, da so težave z bralnimi navadami nekaj, če-
sar v trenutnih razmerah v Sloveniji ne morejo rešiti ne knjižni-
čarji, ne založniki, ne avtorji. »Vprašanje, ki glede na spremenje-
no kulturno klimo v Sloveniji ni retorično, zatorej je, ali kot druž-
ba bralne navade sploh želimo ohraniti kot vrednoto.«

Dr. Samo Rugelj, založnik, literarni in filmski publicist ter pisa-
telj, opozarja na neizprosna dejstva: »Negativne trende beleži-
mo tako pri izposoji slovenskih knjig v knjižnicah, pri obiskova-
nju knjižnic nasploh, pri nakupovanju knjig kot tudi pri nakupo-
vanju knjig s strani najbolj intenzivnih kupcev. Na strani knjižnih 
kupcev in bralcev na nobeni točki ni kakega opaznejšega premi-
ka navzgor, če seveda odštejemo povišanje odstotka mladih, ki 
vse več knjig preberejo in tudi kupijo v angleščini.« 

Dovolj izzivov za ukrepanje? V uredništvu Savinjskih novic 
resno razmišljamo, kako bi lahko prispevali delček k izboljšanju 
stanja na tem področju.
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23. APRIL, MEDNARODNI DAN KNJIG IN AVTORSKIH PRAVIC

Osrednja knjižnica Mozirje zaključuje že 
16. leto skupnega branja

Mesec april je tradicionalno posvečen pro-
mociji knjige, branja in založništva. 2. aprila 
obeležujemo mednarodni dan knjig za otroke, 
20. aprila dan slovenske knjige, 23. april pa je 
mednarodni dan knjig in avtorskih pravic. Med 
Zgornjesavinjčani, sploh tistimi, ki so že desetle-
tje in več vključeni v skupni bralni projekt bralna 
značka za odrasle Zgornjesavinjčani s knjigo v 
roki, je april tudi mesec, ko se slovesno zaključi 
večmesečno prebiranje kakovostnih knjig s se-
znama zgornjesavinjske bralne značke. Še ved-
no pa je v teku Pikina bralna značka, ki jo pred-
šolski in osnovnošolski otroci v okviru mozirske 
knjižnice prebirajo tretje leto zapored.
FIZIČNI OBISK KNJIŽNICE ZARADI EPIDEMIJE 

MANJŠI
Drugačno leto je po opažanjih strokovnjakov 

vzgojilo tudi drugačne bralce. Zelo se je dvignil 
odstotek tistih, ki so v času epidemije začeli po-
segati po elektronskih knjigah. Tudi med člani 
Osrednje knjižnice Mozirje se je odstotek izpo-
soje e-knjig preko portala Biblos dvignil za ne-
verjetnih 600 odstotkov. 

Fizični obisk knjižnice zaradi izposoje gradi-
va na dom je bil v lanskem letu zaradi zaprtja 
in posledičnega okrnjenega delovanja knjižnice 
manjši za 13 odstotkov, posledično je bila manj-
ša tudi izposoja knjižničnega gradiva na dom. Ta 
se je v primerjavi z letom 2019 zmanjšala za 25 
odstotkov, takšen upad izposoje je po prvih oce-
nah Združenja splošnih knjižnic zabeležen v ve-
čini slovenskih splošnih knjižnic.

BRALNA ZNAČKA ODLIČNA PROMOCIJA 
SLOVENSKIH AVTORJEV

Bralci kljub vsemu ostajajo v veliki meri zves-
ti knjigam in branju. Večkratne spremembe reži-
ma izposoje in dostopa do knjižničnih prostorov 
so sicer vnašale zmedo med uporabnike, a knji-
ga je bila Zgornjesavinjčanom večji del leta dos-
topna dobrina. 

V zadnjih desetih letih so v enotah Osrednje 
knjižnice Mozirje zabeležili blizu pol milijona fi-
zičnih obiskov ter dober milijon izposojenih 
enot gradiva.

Knjižničarji pogrešajo bralce med knjižnimi policami, a njihovi bralni projekti se kljub temu 
uspešno izvajajo.

Tudi zato se je najštevilčnejši in najuspešnej-
ši bralni projekt Osrednje knjižnice Mozirje Bral-
na značka za odrasle Zgornjesavinjčani s knji-
go v roki sredi letošnjega aprila uspešno zak-
ljučil. V 16. bralni znački je sodelovalo okoli 150 
bralcev, to je nekoliko manj kot v lanskem re-
kordnem letu (157), a upad je zaradi epidemije 
razumljiv. 

Največjo vrednost bralnega projekta zgornje-
savinjski knjižničarji prepoznavajo v promociji 
slovenskih avtorjev. Že vrsto let je zaradi bralne-
ga seznama, ki ga sami pripravijo in vsebuje 15 
predlogov slovenskih del, med desetimi najbolj 

izposojenimi knjigami v knjižnici vsaj pol doma-
čih avtorjev. Statistika prebranih knjig v obdob-
ju zadnjih dvanajstih mesecev tako razkriva, da 
vseh deset najbolj branih knjig prihaja s sezna-
ma preteklih dveh bralnih značk, od teh jih je 
šest delo slovenskih avtorjev.

SLAVNOSTNE PODELITVE 
PRIZNANJ NE BO

V Knjižnici Mozirje že v lanskem letu zaradi 
razglašenih ukrepov niso izvedli zaključne pri-
reditve s podelitvijo priznanj dobitnikom bral-
ne značke, še vedno pa upajo, da bodo slove-
sno srečanje z bralci tekom letošnjega leta lah-

Za kar 600 odstotkov 
se je med člani Osrednje knjižnice Mozirje 
dvignil odstotek izposoje e-knjig preko 
portala Biblos.
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UPRAVNA ENOTA MOZIRJE

Vse več prošenj za izdajo gradbenega dovoljenja

Načelnica Milena Cigale: »Ker gre za starejše objekte, ki so bili 
zgrajeni brez gradbenih dovoljenj, je potrebno natančno preveriti 

izpolnjevanje pogojev.«

Na mozirski upravni enoti ozi-
roma oddelku za okolje, prostor, 
kmetijstvo in druge upravne zade-
ve so kljub razglašeni epidemiji v 
preteklem letu prejeli kar 175 vlog 
za nezahtevne in manj zahtevne 
objekte ter legalizacije, kar je 13 
več kot v letu 2019. Največ vlog je 
bilo za izdajo gradbenega dovolje-
nja za nezahtevne objekte, in sicer 
kar 93, kar je za dobro četrtino več 
kot leto prej.

IZPOLNJEVANJE POGOJEV 
NATANČNO PREVERIJO

Za izdajo uporabnega dovolje-
nja z vnaprejšnjim tehničnim pre-
gledom so prejeli pet vlog, 15 pa 
so jih reševali in izdali dovoljenje 
brez tehničnega pregleda. »V zve-
zi s postopkom izdaje odločbe o 
domnevi izdanega gradbenega in 
uporabnega dovoljenja smo preje-
li 80 vlog. V 69 primerih smo stran-
ki ugodili.

Stranke potrebujejo tovrstno 
dovoljenje predvsem ob prijavi na 
razpise za dodelitev sredstev ali ob 
prodaji nepremičnine. Ker gre za 
starejše objekte, ki so bili zgraje-
ni brez gradbenih dovoljenj, je pot-

rebno natančno preveriti izpolnje-
vanje pogojev,« je povedala načel-
nica UE Mozirje Milena Cigale. 

USTNE OBRAVNAVE IN 
UGOTAVLJANJE PREDKUPNE 

PRAVICE
Na področju opravljanja dopol-

nilnih dejavnosti na kmetiji so v le-
tu 2020 izdali 36 odločb o dovolit-
vi opravljanja dopolnilne dejavno-
sti in 19 odločb o prenehanju ozi-
roma razveljavitvi opravljanja de-
javnosti. 

Pri prometu s kmetijskimi 
zemljišči in gozdovi se je števi-
lo ponudb iz 111 v letu 2019 pove-
čalo na 121 v letu 2020. V večini 
primerov se na ponudbo odzove 
več kupcev, kar pomeni, da mora-
jo v postopkih odobritve razpisa-
ti ustne obravnave in ugotavljati 
predkupno pravico.

NOVOSTI TUDI NA PODROČJU 
VOJNIH ZAKONOV

Novembra 2020 je bil sprejet Za-
kon o izvrševanju proračunov Re-

publike Slovenije za leti 2021 in 
2022. S tem zakonom so bili spre-
menjeni tako imenovani vojni za-
koni. Med drugim se je vojnim ve-
teranom spremenila starostna me-
ja za uveljavljanje pravice do plači-
la zdravstvenega varstva iz 55 let 
na 50, vsem kategorijam pa vrnje-
na pravica do zdraviliškega in kli-
matskega zdravljenja. 

»Sprememba zakonodaje je 
povzročila precej povečan obseg 
dela, z določbami o začetku veljav-
nosti zakona in začetku uporabe 
zakona pa ponovno zmedo glede 
uveljavljanja pravic,« je dejala Ci-
galetova. 

Povečalo se je tudi število vlog 
za uveljavljanje pravice do zdra-
vstvenega varstva vojnih vetera-
nov. V letu 2020 je bilo vodenih 87 
zahtevkov za priznanje te pravice.

Tekst in foto: Benjamin Kanjir

Kar 93 vlog 
za izdajo gradbenega dovoljenja 
za nezahtevne objekte so lani 
prejeli na UE Mozirje.

Ob svetovnem dnevu knjige je med 22. in 25. 
aprilom vrata za štiri dni odprl Sejem s kavča 
(sejemskavca.si), skupna spletna knjigarna, v 
kateri več kot 50 slovenskih založnikov po ugo-
dnih sejemskih cenah ponuja več kot 500 skrb-
no izbranih knjig. Preprost nakup omogoča za-
časna sejemska spletna trgovina s skupno ko-
šarico in enotnim odpošiljanjem. Vsesloven-
ski pobudi k nakupu in podarjanju knjige se je 
s promoviranjem dogodka pridružila tudi Osre-
dnja knjižnica Mozirje. 

ko pripravili. Kljub temu vsi, ki so skupno pre-
biranje uspešno zaključili, ob obisku knjižnice 
prejmejo priznanje in knjižno nagrado. 

Knjižničarji že pripravljajo nov seznam 30 ka-
kovostnih knjig za prebiranje v naslednji, 17. se-
zoni. Nov bralni seznam bodo predstavili 1. juni-
ja, ko knjižnica obeležuje datum pričetka stro-
kovno organiziranega in vodenega knjižničar-
stva v naši dolini.

PIKINA BRALNA ZNAČKA ŠE VABI 
K BRANJU

V vseh krajevnih knjižnicah po dolini v tem 
času poteka še ena priljubljena bralna znač-
ka, ki je namenjena predšolski in osnovnošolski 
mladini do 6. razreda. Gre za Pikino bralno znač-

Okoli 150 bralcev
je sodelovalo v 16. bralni znački 
Zgornjesavinjčani s knjigo v roki.

V lanskem letu je Pika (Sara Mohor) mlade 
bralce Pikine bralne značke obiskala 

pred Knjižnico Mozirje in jih navdušila za 
nadaljnje branje v projektu.

ko, katere nosilka je Knjižnica Velenje. V Knjižni-
ci Mozirje projekt izvajajo tretjo sezono, ta traja 
od septembra do septembra, vse do podelitev 
priznanj na Pikinem festivalu v Velenju. 

V okviru knjižnice v tej bralni pobudi sodeluje 
med 30 in 40 otrok, največ sodelujočih je v sta-
rostni skupini od 5 let do 10 let. Večina Pikinih 
bralcev je iz Mozirja, Rečice ob Savinji in Ljub-
nega ob Savinji. V lanski sezoni je prva bralka že 
osvojila Pikin zlati gumb, ki je podeljen ob treh 
osvojenih bralnih značkah.

Tekst in foto: Tatiana Golob
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EPIDEMIJA NOVEGA KORONAVIRUSA

Enajstdnevno zaprtje države dalo pozitivne učinke

Delež cepljenih v Zgornji Savinjski dolini (1. doza, 18. april 2021)
Vir: Zgornjesavinjski zdravstveni dom Nazarje

Ukrepi med 1. in 11. aprilom kažejo svoj učinek, 
je v ponedeljek, 19. aprila, na novinarski konfe-
renci povedala vodja strokovne posvetovalne 
skupine ministrstva za zdravje Mateja Logar. 
»Če ne bi uvedli dodatnih ukrepov, bi bile števil-
ke bistveno višje, se pa trenutno umirjajo. Vemo, 
da gre za krhko ravnotežje, zato poudarjamo, da 
naj v trenutku, ko dodatno sproščamo številne 
dejavnosti, vsak poskrbi, da se dejavnosti spro-
ščajo varno,« je dodala. Po podatkih sledilnika 
za covid-19 je bilo v nedeljo, 18. aprila, v državi 
11.883 aktivnih okužb.

ZBIRANJE DO 100 OSEB
Ukrepi za zajezitev epidemije so od ponede-

ljka znova spremenjeni. V osmih regijah so lah-
ko odprli terase gostinskih lokalov, po odločbi 
ustavnega sodišča je dovoljeno zbiranje do 100 
ljudi na shodih. Pod določenimi pogoji so možne 
tudi sklenitve zakonskih zvez. 

PRVIČ CEPLJENIH VEČ KOT 3100 
ZGORNJESAVINJČANOV 

S 1. dozo je bilo do 18. aprila v Zgornji Savinj-
ski dolini cepljenih več kot 3100 prebivalcev, je 
sporočila direktorica Zgornjesavinjskega zdra-

ENERGETIKA NAZARJE

Novi večinski lastnik 
je Rok Suhodolnik 

RAZPIS ZA INOVACIJE SAŠA REGIJE

Inovacije gibalo 
trajnostnega 

razvoja 
gospodarstva

OBČINA MOZIRJE

Podelili bodo 
občinska priznanja in 
nagradi za dve leti

Občina Mozirje v aprilu praznuje občinski pra-
znik, v okviru katerega zaslužnim občanom po-
delijo občinska priznanja in denarno nagrado. 
Letošnji prejemniki zlate plakete s priznanjem 
Občine Mozirje so Marjan Podrižnik z Lepe Njive 
za skrb za pokopališče, Pavel Goličnik s Šmihe-
la za skrb za okolico in Marko Gostečnik z Brezja 
za promocijo zdravja. Denarno nagrado v višini 
1250 evrov bo prejela Župnijska Karitas Mozirje-
-Šmihel ob tridesetletnici obstoja in skrbi za po-
moči potrebne.

VABLJENI TUDI LANSKI NAGRAJENCI
Slavnostna podelitev priznanj bo v novi šol-

ski knjižnici v petek, 23. aprila, v ožjem krogu in 
ob spoštovanju vseh ukrepov za preprečevanje 
širjenja novega koronavirusa. Ker lani možnosti 
za podelitev priznanj in nagrade ni bilo, jih bodo 
ob tej priložnosti prejeli tudi nagrajenci za leto 
2020. Zlato plaketo s priznanjem Občine Mozirje 
bodo prejeli Janez Marolt, Anton Petek in Albina 
Rajter. Denarno nagrado v višini 1250 evrov je že 
lani prejela Lovska družina Mozirje, letos pa bo-
do prisostvovali uradni podelitvi.

Štefka Sem

Gospodarska zbornica Slovenije in Savinjsko-
-šaleška gospodarska zbornica (SŠGZ) nadalju-
jeta s projektom Podelitve priznanj inovacijam 
v regiji. Cilj projekta je uveljavljanje inovacijske 
dejavnosti kot gibala trajnostnega razvoja go-
spodarstva in pospeševanja podjetništva. 

Na razpis se lahko prijavijo gospodarske 
družbe, podjetja, samostojni podjetniki posa-
mezniki, samostojni inovatorji in druge orga-
nizacijske oblike z območja SŠGZ. Predlagate-
lji lahko v letu 2021 prijavijo inovacijo, ki je bi-
la prvič vpeljana na trg oziroma prvič uporablje-
na v proizvodnem ali poslovnem procesu v ob-
dobju od 1. januarja 2019 do 31. marca 2021. Raz-
pis za inovacije SAŠA regije za leto 2021 je ob-
javljen na spletni strani SŠGZ, prijave pa spreje-
majo do 31. maja.

Barbara Rozoničnik

Podjetje Input naložbe d.o.o., večinski lastnik 
podjetja Energetika Nazarje, in solastnik podje-
tja Jakob Vačovnik sta se odločila za prodajo 
svojih deležev v omenjenem podjetju. Njuna de-
leža v Energetiki Nazarje je kupil in tako prev-
zel Rok Suhodolnik iz Luč, sicer lastnik podje-
tja Biomasa.

Pobudo za prodajo je s strani novega ve-
činskega lastnika prejela tudi Občina Nazarje, ki 
je solastnik družbe v višini 33,29 odstotka. Obči-
na se je odločila za svoj naveden delež naročiti 
cenitveno poročilo pri usposobljenih sodnih ce-
nilcih za to področje. Odločitve glede ravnanja 
s stvarnim premoženjem bodo sprejete skladno 
z zakonom, trenutno pa ni še nič dorečenega. 
Podjetje Energetika Nazarje ima tudi novega di-
rektorja, to je Blaž Šmerc z Vranskega, ki je na 
tej poziciji zamenjal Mateja Purnata.

NK

Več kot 3 milijone življenj
je doslej po svetu zahtevala pandemija 
covida-19. vstvenega doma Nazarje Božena Herzog. V tem 

tednu so nadaljevali s cepljenjem občanov nad 
60 let, maturante, prijavilo se jih je 29, in kronič-
ne paciente. Načrtovali so okrog 400 cepljenj, 
od tega približno 300 s 1. dozo. Doslej so prejeli 
70 odstotkov naročenega cepiva.

CEPLJENJE POTEKA Z VEČ CEPIVI
V Sloveniji je bilo do zdaj z enim odmerkom 

cepljenih 372.102 ljudi, z dvema pa 145.134 ali 17,7 
odstotka. Prevladuje cepljenje s Pfizerjevim ce-

pivom, 226.607 ljudi je cepljenih z enim odmer-
kom, 106.211 jih je do zdaj cepljenih z enim od-
merkom cepiva AstraZenece. 39.283 ljudi je bilo 
cepljenih z enim odmerkom cepiva proizvajalca 
Moderna, kažejo podatki Nacionalnega inštituta 
za javno zdravje.

Štefka Sem
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ŠTEVILO PREJEMNIKOV SOCIALNE POMOČI V DOLINI V 2020 NI BISTVENO PORASTLO 

Epidemija vplivala na stroške, povezane s preživetjem

Marjana Veršnik Fale: »Kljub izrednim razmeram so upravičenci 
sredstva pravočasno prejemali na svoje račune.«

Na Centru za socialno delo Sa-
vinjsko-Šaleška, Enota Mozirje se 
je v primerjavi z letom 2019 število 
upravičencev do denarne social-
ne pomoči v lanskem letu poveča-
lo za tri odstotke, skladno s tem je 
bil nekoliko višji skupni letni zne-
sek denarnih pomoči. 

Ta porast je minimalen v pri-
merjavi s stanjem na območju ce-
lotne države. Statistike ministr-
stva za delo, družino, socialne za-
deve in enake možnosti namreč 
kažejo, da se število upravičencev 
do denarne socialne pomoči po-
večuje. V letošnjem februarju jih 
je bilo že skoraj 15.000 več kot v 
enakem obdobju lani. Socialni po-
ložaj prebivalstva se je poslabšal 

tudi zaradi epidemije, ki hromi go-
spodarstvo.

MED PREJEMNIKI POMOČI 
SKORAJ 700 OTROK

Enota Mozirje je redno denarno 
socialno pomoč v letu 2020 v pov-
prečju mesečno podelila 445 vla-

gateljem. Prejemniki so bili posa-
mezniki in družine, teh je bilo prib-
ližno četrtina, zato je upravičencev 

več od vlagateljev. Do denarne po-
moči je bilo mesečno upravičenih 
v povprečju 189 otrok, 246 žensk 
in 255 moških. Mesečno izplača-
na sredstva vsem upravičencem 
so skupno znašala 146 tisoč evrov.

Izredno socialno pomoč je v 
prejšnjem letu prejelo 823 preje-
mnikov, do nje je bilo upravičenih 
508 otrok, 648 žensk in 331 moš-
kih. Na letni ravni je bilo preko te 
pomoči upravičencem nakaza-
nih preko 330 tisoč evrov pomo-
či. Skupni letni znesek denarnih 
pomoči, ki je bil v letu 2020 naka-
zan občanom, tako znaša 2.081.634 
evrov. V letu 2019 je bil ta znesek 
nekoliko nižji in je znašal 1.984.994 
evrov.

SLAB SOCIALNI POLOŽAJ 
BLAŽILI KRIZNI 

DODATKI
Število vlog za izredno denarno 

pomoč in dodeljenih pravic na ob-
močju zgornjesavinjskih občin se v 
letu 2020 v primerjavi z 2019 ni bi-
stveno spremenilo. Po mnenju po-
močnice direktorice CSD Savinj-
sko-Šaleška Marjane Veršnik Fa-
le je razlog za to tudi v tem, da se 
na mesečni ravni pravice v času 
epidemije avtomatično podaljšuje-
jo. S tem je bilo kar precej upravi-
čencem pravica podaljšana in za-
njo vlogo niso oddajali.

Tudi prva dva letošnja meseca 
sta, kar se tiče obsega vlog za so-
cialne pomoči, primerljiva s pre-
teklim letom. Poleg avtomatične-
ga podaljševanja pravic je za to, 
da ni prišlo do bistvenega pove-
čanja vlog, po mnenju Faletove 
pomembno to, »da so prejemni-
ki denarnih pomoči, družine, štu-
dentje, kot tudi upokojenci z nižji-
mi pokojninami, prejeli krizne do-
datke, kar je na nek način blažilo 
socialno stisko.«

VEČ TUDI PREJEMNIKOV 
VARSTVENEGA DODATKA

Tudi število prejemnikov varst- 
venega dodatka se postopno zvi-
šuje, razlaga Faletova. »Ko nek-
do pridobi pravico do varstvene-
ga dodatka, se le-ta dodeli za ob-
dobje enega leta. Praviloma nato 
ne pride do bistvenih sprememb in 

se pravica podaljšuje. Poleg tega 
se skozi leto pojavljajo novi upra-
vičenci, ki dopolnijo starostni po-
goj, oziroma osebe, ki postanejo 
trajno nezmožne za zaposlitev in 
ob tem izpolnjujejo tudi dohodkov-
ni pogoj.« 

V letu 2020 je bilo v povprečju 
mesečno 162 prejemnikov varstve-
nega dodatka, v večini samske 
osebe ali starejši pari. V povpre-
čju je bilo mesečno do varstvene-
ga dodatka upravičenih 97 žensk 
in 73 moških. 

DO ZAMUD PRI IZDAJI 
ODLOČB NI PRIHAJALO

Kljub temu da so centri za soci-
alno delo morali svoje delo zara-
di epidemije precej prilagoditi, na 
mozirski enoti do zamud pri izda-
ji odločb ni prihajalo, prav tako so 
upravičenci sredstva pravočasno 
prejemali na svoje račune. 

»Kljub spremenjeni organizaciji 
smo se trudili, da naši občani niso 
bili prikrajšani pri uveljavljanju teh 

pravic. Ogromno informacij je bilo 
občanom podanih po telefonu, na 
dom smo jim pošiljali vloge, te smo 
sprejemali po pošti, elektronski in 
navadni, vlogo je bilo možno odda-
ti v naš poštni predal.« 

V drugem valu epidemije na 
Enoti Mozirje vloge sprejema-
jo tudi osebno, s tem da obča-
ni prej pokličejo in se dogovo-
rijo za uro, seveda ob upošteva-
nju vseh varovalnih ukrepov. Kot 
pravi Veršnik Faletova, se s tem 
želijo izogniti gneči in čakanju 
na hodniku. Meni tudi, da je ne 
glede na epidemijo takšen na-
čin dela za uporabnike bolj pri-
jazen, saj so takoj sprejeti, stro-
kovna delavka pa si zanje lahko 
vzame čas.

Tekst in foto: 
Tatiana Golob

Za skoraj 15.000 več 
je bilo upravičencev do denarne 
socialne pomoči na območju 
države februarja kot v enakem 
obdobju lani.

Za 3 odstotke
se je lani povečalo število 
upravičencev do denarne 
socialne pomoči v primerjavi 
z letom 2019 na območju 
mozirske enote CSD SAŠA.
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ŽUPAN IVAN SUHOVERŠNIK OB PRAZNIKU OBČINE MOZIRJE

»Mislimo pozitivno in delajmo dobro«

Župan Ivan Suhoveršnik

Občina Mozirje praznuje svoj 
praznik na Jurjev dan, 24. apri-
la. Lani so zaradi epidemije ko-
ronavirusa in omejitvenih ukre-
pov odpadle vse prireditve v 
sklopu praznovanja, vključno 
s slavnostno sejo občinskega 
sveta in podelitvijo priznanj. Ka-
ko bo praznovanje potekalo v le-
tošnjem letu, smo povprašali žu-
pana Občine Mozirje Ivana Su-
hoveršnika.

uspeli realizirati vrsto infrastruk-
turnih investicij, med katerimi 
morda najprej naštejem pridobitve 
na področju cestne infrastrukture: 
nov most s priključki v Ljubiji pro-
ti Kolovratu, krožišče pri odcepu za 
osnovno šolo in vrtec, rekonstruk-
cija ceste Podvrh–Hudobreznik in 
položitev vodovoda ter optike, ob-
nova dela ceste proti Sv. Roku na 
Brezju, nova gozdna cesta v dolžini 
700 metrov Kicej–Svetina Veder na 
Dobrovljah in obnova gozdne ces-
te Bukovčnik–Vravar na Lepi Njivi.

- Omenili ste že prenovo več-
namenskega prostora v šoli …

Kot že omenjeno, nam je uspe-
lo prenoviti večnamenski prostor v 
osnovni šoli za potrebe šolske knji-
žnice. Tukaj bi dodal še izgradnjo 
parka za kolesa pri športni dvora-
ni in zamenjavo parketa v športni 
dvorani.

- Občina Mozirje veliko sred- 
stev namenja tudi za varovanje 
okolja.

Res je. V minulem letu dni smo 
delno izvedli drugo fazo razširitve 
čistilne naprave, položili smo nov 
vodovod na relaciji med staro ob-
činsko stavbo in Praprotnikovo uli-
co, sanirali smo tri plazove na Le-
pi Njivi in na Podvrhu ter zagotovili 
poplavno varnost odprtih kanalov 
na Mozirskih lavah.

- Je bilo na področju infra-
strukture postorjeno še kaj?

Velja dodati, da smo prenovi-
li zgornje prostore v mozirskem 
zdravstvenem domu in da smo 
postavili objekt za avtomate za 
prodajo domačih prehrambnih iz-
delkov pri avtobusni postaji, kar 
je pridobitev tako za občane kot za 
obiskovalce našega kraja.

- V tem obdobju se je zgodilo 
še nekaj, kar vas je zelo razve-
selilo, in to je vselitev varovan-
cev varstveno-delovnega cen-
tra v nove prostore …

Vsekakor je bil ta dogodek, ki se 
je zgodil 10. julija lani, pomemben 
tako za našo občino kot za celot-
no SAŠA regijo. Varstveno-delov-
ni center SAŠA je namreč regijska 
institucija s sedežem v Velenju, v 
Mozirju pa deluje organizacijska 

enota Vrba, ki ima sedaj svoje pro-
store v objektu na Tratah, kjer je tu-
di bivalna enota. Objekt je bil zara-
di raznih zapletov več let neizkori-
ščen, sedaj pa je dobil svojo pravo 
vsebino, in to me kot župana vse-
kakor zelo veseli.

- Smo že v drugem četrtletju 
leta 2021. Kakšni so vaši plani za 
letos?

V letošnjem letu naj bi bilo zgra-
jeno krožišče ob vznožju gorenj-
skega klanca, izvedli bomo rekon-
strukcijo ceste na relaciji Pezdel – 
šola na Lepi Njivi, obnovili in asfal-
tirali cesto Mrzlak–Trap ter prep-
lastili Levstikovo ulico in delno 
cesto na Podvrh. Nadaljevali bo-
mo z drugo fazo nadgradnje čis-

tilne naprave in razširili kanaliza-
cijski sistem v Lokah in Šolski uli-
ci. Uredili bomo brežine vodotoka 
Šajsbah in tamkajšnje parkirišče, 
lotili pa se bomo tudi sanacije pla-
zov, in sicer dveh na Lepi Njivi, pri 
cesti nad pokopališčem in ob Mo-
zirnici na Brezju.

- So v načrtu tudi kakšne in-
vesticije v objekte, ki so v lasti 
občine?

V zdravstvenem domu bomo 
prenovili spodnje prostore, delno 
bomo prenovili dvorano v kultur-
nem domu, začeli pa bomo tudi z 
energetsko sanacijo osnovne šole 
ter športne dvorane, ki bo zaklju-
čena v letu 2022.

- V Mozirju v tem trenutku po-
teka tudi nekaj investicij zaseb-
nih investitorjev.

Veselimo se odprtja novega tr-

govskega centra Jager, ki bo prine-
sel tudi ponudbo izdelkov, ki smo 
jih sedaj v Mozirju pogrešali. Na 
voljo bo kar nekaj novih stanovanj-
skih enot v četrtem bloku v Podro-
žniku in v nekdanji občinski stavbi. 
K tem pridobitvam lahko dodamo 
še gostinski lokal pri parkiriščih v 
Mozirski gaj.

- Kaj je v načrtu za prihodnja 
leta?

Na razne razpise smo že prijavili 
več projektov, med njimi širitev vrt-
ca in osnovne šole ter novo igrišče 
pri šoli, nadaljevanje obnove dvo-
rane v kulturnem domu in menjavo 
svetilk javne razsvetljave z led sve-
tilkami. Čakamo na razpise, da bo-
mo lahko prijavili obnovo Praprot-

nikove ulice in prizidek pri kultur-
nem domu, v pripravi je projektna 
dokumentacija vodovodnega sis-
tema Letošč.

- Načrti torej so, motivacija 
tudi, potrebna so le še finančna 
sredstva in čas. Še vaša misel 
ob letošnjem občinskem pra-
zniku?

Ob tej priložnosti bi se rad zah-
valil vsem, ki v teh »čudnih časih« 
skrbite za dobrobit svojih bližnjih. 
Vedno in povsod je dobrodošla po-
zornost in dobra volja. Naj bodo 
naše besede spodbudne in pomir-
jujoče, mislimo pozitivno in delaj-
mo dobro, tako nam bo vsem bo-
lje. Ob občinskem prazniku, dnevu 
upora proti okupatorju in prazniku 
dela izrekam vsem občanom in ob-
čankam iskrene čestitke!

Nastasja Kotnik

Z izgradnjo krožišča pri odcepu za osnovno šolo se je izboljšala 
prometna varnost v tem delu kraja. (Foto: Benjamin Kanjir) 

Ko je lani jeseni dokončno od-
padla podelitev občinskih priznanj 
za leto 2020, smo se dogovorili, da 
v letu 2021 podelimo priznanja za 
tekoče in minulo leto. Žal nam tre-
nutne okoliščine tega še ne omo-
gočajo, zato planiramo podelitev 
priznanj ob odprtju prenovljenega 
večnamenskega prostora v osnov-
ni šoli.

- Kdo so letošnji prejemniki 
občinskih priznanj?

Letošnji nagrajenci so Marko 
Gostečnik, Marjan Podrižnik in Pa-
vel Goličnik, ki prejmejo zlato pla-
keto s priznanjem, denarno nagra-
do pa dobi Karitas Mozirje–Šmihel. 
Priznanja za leto 2020 prejmejo 
Anton Petek, Janez Marolt in Albina 
Rajter, ki so dobitniki zlate plake-
te s priznanjem, in Lovska družina 
Mozirje, ki dobi denarno nagrado.

- Na slovesnosti ob občin-
skem prazniku ste vsako leto 
predstavili najvidnejše razvoj-
ne dosežke v občini v preteklem 
obdobju. Katere bi izpostavili le-
tos?

V obdobju med lanskim in le-
tošnjim občinskim praznikom smo 
kljub omejitvam zaradi epidemije 
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NOVA POTRDITEV ODLIČNOSTI ZA KRONOTERM 

Med vodilnimi v Evropi v boju proti podnebnim spremembam

Toplotne črpalke podjetja Kronoterm so prijazne tako do okolja kot 
za uporabnike. (Foto: Kronoterm) 

Evropski okoljski urad (EOU) 
je opravil popis blagovnih znamk 
evropskih proizvajalcev ogrevalnih 
sistemov in njihovih ciljev k ogljič-
ni nevtralnosti. Pri tem je EOU pod-
jetje Kronoterm iz Trnave pri Gomil-
skem uvrstil med vodilne proizva-
jalce ogrevalnih sistemov v Evropi.
TOPLOTNE ČRPALKE OGREVALNI 

SISTEM PRIHODNOSTI
EU proizvajalce ogrevalnih sis-

temov spodbuja k preusmeritvi in 
prilagoditvi na okolju prijazne sis-
teme, kot so na primer toplotne čr-
palke. Toplotne črpalke so ogre-
valni sistem prihodnosti, saj v EU 
prihranijo kar 9,2 milijona ton oglji-
kovega dioksida letno. Za razliko 
od večine evropskih proizvajalcev 
ogrevalnih sistemov Kronoterm s 
svojimi izdelki sledi izpolnitvi zas-
tavljenih podnebnih ciljev.
KRONOTERM EDINI IZ SLOVENIJE 
MED VODILNIMI PROIZVAJALCI

EOU je vse vključene proizva-
jalce ogrevalnih sistemov razvrstil 
med voditelje, sledilce, zaostale 

Samo 6 podjetij, 
vključenih v raziskavo, izdeluje 
okolju res prijazne ogrevalne 
sisteme, med njimi tudi 
Kronoterm.

in temno stran – odvisno od tega, 
v kolikšni meri so njihovi portfelji 
združljivi s podnebnimi cilji Evrope. 
Izbrali so 53 podjetij, ki se ukvarja-
jo s proizvodnjo in razvojem ogre-
valnih sistemov za gospodinjstva. 
38 podjetij ni želelo razkriti svo-
jih namer glede razogljičenja ozi-
roma so izjavili, da se ne namera-
vajo prilagoditi novim ciljem. Samo 
šest podjetij, vključenih v raziska-

vo, izdeluje okolju res prijazne og-
revalne sisteme, med njimi pa je bil 
Kronoterm kot edini od slovenskih 
proizvajalcev uvrščen med vodilne 
proizvajalce v EU. 

RAZVOJ IN PROIZVODNJA 
OKOLJU TER UPORABNIKOM 

PRIJAZNIH IZDELKOV
Kronotermovo kakovost in inova-

cije so v preteklosti že nagradile do-
mače in tuje strokovne institucije. 

Omenjeno poročilo je dodaten do-
kaz, da so v vrhu v svoji panogi ne 
zgolj v Sloveniji, ampak tudi v Evro-
pi. Pomočnik direktorja podjetja 
Kronoterm Dean Besednjak je ob 
tej priložnosti izjavil: »V Kronoter-
mu stremimo k razvoju in proizvo-
dnji okolju in uporabniku prijaznih 
izdelkov. Z našimi izdelki neposred-
no podpiramo aktivnosti, ki vodi-
jo k doseganju nevtralnega ogljič-
nega odtisa iz naslova ogrevanja 

stavb. Zavedamo se, da je samo ze-
lena energija energija prihodnosti. 
Ponosni smo, da je Evropski okolj-
ski urad uvrstil naše podjetje med 
vodilne okolju prijazne proizvajalce 
ogrevalnih naprav v Evropi.«

Franci Kotnik

ZGORNJA SAVINJSKA DOLINA

Predstavniki občin in podjetja BSH Hišni aparati Nazarje 
posadili lipe

Predstavnika podjetja BSH Hišni aparati Nazarje Primož Lončar 
(levo) in Alenka Grašič ter župan nazarske občine Matej Pečovnik 

pri zasaditvi medonosne lipe.

Podjetje BSH Hišni aparati Nazar-
je je v okviru 50. obletnice delovanja 
tovarne malih gospodinjskih apara-
tov v Nazarjah že lani novembra pri-

čelo s projektom zasaditve lip po 
Zgornji Savinjski dolini. Po eno v 
preostalih občinah so predstavniki 
podjetja posadili v sredo, 14. aprila.

VSAKI ZGORNJESAVINJSKI 
OBČINI DAROVALI 50 LIP

V lanskem letu se je podjetje 
BSH Hišni aparati Nazarje v skrbi 
za trajnostni razvoj lokalnega oko-
lja odločilo za projekt zasaditve 
2000 medovitih lip. 

V projekt so vključeni tako za-
posleni podjetja, ki so s strani 
podjetja v dar dobili lipo za zasa-
ditev na domačem vrtu, kakor tu-
di sedem občin Zgornje Savinjske 
doline, ki jim je podjetje darovalo 
po simbolnih 50 lip. Prva je z za-
saditvijo lip pričela Občina Solča-
va, ki je v začetku lanskega no-
vembra 50 lip posadila v Logar-
ski dolini.

SAJENJE LIP PRESTAVLJENO 
ZARADI EPIDEMIJE

Zaradi omejitev, ki so jih nareko-

vale slabe epidemiološke razmere, 
so bili v podjetju primorani zasadi-
tev lip po ostalih občinah prestavi-
ti na spomladanski čas. 

S projektom so tako nadaljeva-
li prejšnjo sredo, ko jim je ustreg-
lo tudi vreme in v skladu z upo-
števanjem vseh ukrepov in pri-
poročil za preprečevanje širje-
nja okužb z novim koronavirusom 
simbolno zasadili medovito lipo 
še v ostalih šestih zgornjesavinj-
skih občinah.

Tekst in foto: 
Nastasja Kotnik

2000 medovitih lip
bodo zasadili v Zgornji Savinjski 
dolini.
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V SAVINJSKI REGIJI GOSTINSKE TERASE IN VRTOVI OSTALI ZAPRTI

Nov interventni zakon obeta enkratno denarno pomoč in pomoč 
pri izplačilu regresa

Predsednica sekcije gostincev Sabina B. Ambrož pri 
Območni obrtno-podjetniški zbornici Mozirje:

»Gostinci v Savinjski dolini se počutimo prizadete, ker smo 
zopet izvzeti iz regij, ki so lahko odprle vsaj terase in vrtove. Na 
zbornici smo predlagali, da bi dovoljenje za odprtje prenesli 
na župane, ki bi se glede na sliko okužb v občini odločali gle-
de odprtja gostinskih in turističnih obratov. NIJZ ni zbiral in ne 
razpolaga s podatkom, koliko ljudi se je okužilo v naših obratih.

Lanska predsezona okrog 1. maja je šla mimo z nepopravljivo 
škodo, pričakujemo, da bo letos enako. Tudi če bi za prvomaj-
ske paznike lahko odprli terase in vrtove, veliko gostincev raz-
polaga z majhnimi terasami, ob neživljenjskih pogojih pa se ta 
kapaciteta še občutno zmanjša. Marsikdo se za odprtje ne bo 
odločil ali celo dokončno zaprl svojo dejavnost. Veliko gostin-
cev, s katerimi sem v stiku, je izrazilo veliko razočaranje, ker so 

morali državno pomoč vrniti ali pa jo bodo še morali zaradi minimalne prekoračitve prihodkov. Tak 
finančni izdatek lahko vodi v popolno zaprtje dejavnosti. Tukaj ne moremo mimo dela predsednika 
sekcije za gostinstvo in turizem pri OZS Blaža Cvara ter njegove ožje ekipe, ki vlagajo nadčloveške 
napore, da smo gostinci in turistični delavci vsaj slišani, čeprav še zdaleč ne, kot bi si želeli.

Nekaj upanja polagamo v interventni zakon, ki se sprejema s koncem meseca in bi zaposlenim v 
najbolj prizadeti branži pomenil pomembno premostitev.«

S ponedeljkom, 19. aprila, je bilo v osmih oran-
žnih statističnih regijah med 7. in 19. uro dovolje-
no opravljanje gostinske dejavnosti na terasah 
in vrtovih gostinskih obratov. Le-ti so ostali za-
prti v savinjski, osrednje-slovenski, jugovzhodni 
in notranjsko-kraški regiji. Osebni prevzem hra-
ne in pijače na prevzemnih mestih v vseh re-
gijah je zaradi ukinitve policijske ure dovoljen 
brez časovnih omejitev.

DOVOLJ AGONIJE ODPIRANJA IN ZAPIRANJA
Ali bodo gostinske terase in vrtovi ostali odprti 

tudi po 25. aprilu, v času priprave članka še ni bilo 
znano, nadaljnje odločitve so seveda odvisne od 
epidemiološke slike posameznih regij. »Smo na 
poti revitalizacije panoge gostinstva in turizma, 
ki je v nezavidljivem položaju. Čaka nas veliko de-
la. Najprej moramo zagotoviti, da bodo terase os-
tale odprte, da ne bomo ponovno zapirali gostin-
skih lokalov,« je za TV Slovenija dejal predsednik 
sekcije za gostinstvo in turizem pri Obrtno-pod-
jetniški zbornici Slovenije (OZS) Blaž Cvar. 

V PRIPRAVI NOV INTERVENTNI ZAKON
Zaposleni v panogi gostinstva in turizma 

opozarjajo na vse hujše finančne težave. V 
pripravi je nov interventni zakon, v katerem, kot 
pravijo na gospodarskem ministrstvu, niso po-
zabili na zaposlene v gostinstvu in turizmu ter 
hkrati upajo, da ga bo vlada potrdila do konca 
tega meseca. Na ministrstvu predlagajo enkra-
tno pomoč za zagon poslovanja podjetij in sa-
mozaposlenih s področja gostinstva in turizma, 

ki so lani utrpeli upad prihodkov za več kot 10 
odstotkov. Zanje predlagajo tudi subvencioni-
ranje pri izplačilu regresa za letni dopust zapo-
slenih. 

KORIŠČENJE TURISTIČNIH BONOV
Veljavnost turističnih bonov je podaljšana do 

konca letošnjega leta, koristiti pa jih bo mogoče 

tudi pri tistih ponudnikih, ki so v vmesnem ča-
su zaprli dejavnost ali pa jo na novo odprli. Po-
membno bo le, da bodo za opravljanje dejavno-
sti registrirani na dan, ko se bo bon unovčil. Ši-
ritve koriščenja turističnih bonov na druge de-
javnosti pa po navajanju ministrstva ne bo.

Tekst in foto: Barbara Rozoničnik

OBNOVA LETUŠKEGA MOSTU V POLNEM ZAMAHU

Popolna zapora ceste proti Šmartnem ob Paki

Dela na letuškem mostu potekajo po planu in bodo končana predvidoma do poletja. 

Obnova dotrajanega mostu čez Savinjo v 
Letušu je v polnem zamahu. Dela potekajo po 
predvidenem planu in naj bi bila končana do 
poletja. Da bi krožišče pred mostom čimprej 
zgradili, so uvedli popolno zaporo ceste proti 
Šmartnem ob Paki. Zapora naj bi trajala do 10. 
maja, izvajalec pa predvideva, da bodo promet 
lahko sprostili že pred predvidenim datumom. 

V okviru projekta, ki ga financira direkcija za 
ceste, bodo ojačali temelje mostu, razširili ces-
tišče, ki bo po novem dopuščalo hkratno vožnjo 
dveh večjih vozil, ob vsaki strani mostu pa ure-
dili kolesarsko stezo in pločnik za pešce. 

Krožišču pred mostom bo sledila izgradnja 
križišča za mostom v smeri Podgorja in POŠ 
Braslovče. Do zaključka obnove bo promet čez 
most potekal izmenično enosmerno. 

Tekst in foto: Barbara Rozoničnik
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Občina Nazarje na podlagi Javnega razpisa za dodeljevanje nepo-
vratnih finančnih sredstev za namen nakupa in vgradnje malih komu-
nalnih čistilnih naprav (objavljenega na spletni strani: www.nazarje.
si) ponovno objavlja

JAVNI POZIV
za dodelitev nepovratnih finančnih sredstev za namen nakupa 

in vgradnje malih komunalnih čistilnih naprav 
v Občini Nazarje za leto 2021

Predmet razpisa: 
Predmet javnega razpisa je sofinanciranje nakupa in vgradnje ma-

lih  čistilnih naprav za čiščenje komunalne odpadne vode, zmogljivo-
sti čiščenja do 50 populacijskih ekvivalentov (PE) na območju Obči-
ne Nazarje. 

Razpisni postopek:
1. Na razpis se lahko prijavijo fizične osebe s stalnim prebivališčem 

v Občini Nazarje in dokazili o načrtovani gradnji objekta za čiščenje 
komunalne odpadne vode, skladno s pogoji javnega razpisa.

2. Čas razpisa od 23. 4. 2021 do vključno 26. 5. 2021.
3. Razpisno dokumentacijo in vlogo dobijo prosilci na sedežu Obči-

ne Nazarje, Savinjska cesta 4, Nazarje in na spletni strani občine www.
nazarje.si.

4. Vlogo je potrebno poslati v zapečateni kuverti po priporočeni 
pošti na naslov Občina Nazarje, Savinjska cesta 4, 3331 Nazarje ali do-
staviti občinski upravi Občine Nazarje. Vloge morajo prispeti najka-
sneje do srede, 26. 5. 2021, do 17.00 ure. Kuverta mora biti na sprednji 
strani označena z napisom »NE ODPIRAJ–MKČN 2021-ponovni raz-
pis«. Na kuverti mora biti napisan tudi naziv in polni naslov vlagatelja.

Številka: 355-0006/2021
Datum: 19. 4. 2021

Župan
Matej PEČOVNIK

OPRAVIČILO
V 15. številki Savinjskih novic sem v članku Višina komunalnega 

prispevka ostaja približno ista napačno poimenovala Darjo Bezovnik 
Planovšek, za kar se ji opravičujem.

Štefka Sem

PUSTO POLJE

Obnovili del vodovoda
V Pustem Polju je zaključena ob-

nova dela vodovoda, ki jo je izvedlo 
s strani Občine Nazarje izbrano Jav-
no podjetje Komunala Mozirje. Le-
-to je ponudilo najbolj konkurenčne 
cene in je tudi izvajalec dejavnosti 
lokalne gospodarske javne službe 
oskrbe s pitno vodo. V letih 2019 in 
2020 so v Pustem Polju uredili ve-
čino občinskih cest in ostalo infra-

strukturo, med drugim tudi vodo-
vod, vendar je vod, ki trenutno v ob-
novi, na drugi strani državne ceste, 
zato takrat še ni bil prenovljen. 

Ob tekočih delih je občina dala 
nadomestili še dva dotrajana le-
sena drogova javne razsvetljave s 
kovinskimi, na enem od teh je tudi 
nova svetilka. 

Nastasja Kotnik

PROSTOVOLJNO GASILSKO DRUŠTVO MOZIRJE

Kljub epidemiji občanom vedno na pomoč

Predsednik Sandi Rahten je 
dejal, da so kljub epidemiji 

storili vse, kar od njih občani 
pričakujejo.

Mozirski prostovoljni gasilci so 
leto 2020, ki ga je zaznamovala 
epidemija, preživeli kar se da de-
lovno. V prvi vrsti so skrbeli za iz-
polnjevanje potrebnih ukrepov, s 
čimer so ohranjali svoje zdravje in 
se trudili vedno priskočiti na po-
moč, kjer so jo občani potrebova-
li. Do konca leta so tako našteli kar 
45 intervencij.
Z OBČNEGA ZBORA ODHITELI NA 

GAŠENJE POŽARA
Na občnem zboru so se sezna-

nili s poročili, podelili priznanja, se 
veselili novih članov in potrdili na-
črte dela. Po koncu uradnega de-
la pa so se oglasili njihovi pozivni-
ki in večina je odhitela na gašenje 
požara v Loke.

ODPADLE SKORAJ VSE 
AKTIVNOSTI

Po razglašeni epidemiji večine 
zastavljenih načrtov ni bilo mo-
goče več izpolnjevati. Vodstvo 
društva se je usmerilo v nabavo 
zaščitne opreme, člani pa so skr-
beli za redna vzdrževalna dela na 
domu in opremi. Junija, ob izbolj-
šanih epidemioloških kazalcih, so 
se odločili podpreti akcijo Radia 1 
Deželak junak. Pred gasilskim do-
mom so sprejeli akterje akcije 
in jim podarili skoraj tisoč evrov, 
zbranih v dobrodelni namen. 

Mesec kasneje so se odločili, da 
tradicionalnega tekmovanja vete-
ranov in gasilsko veselico ne orga-
nizirajo, saj so na prvo mesto pos-
tavili skrb za zdravje. Odpadle so 
tudi vse aktivnosti, planirane v me-
secu požarne varnosti.

OPRAVILI 871 
INTERVENCIJSKIH UR

Ob požarih so bili aktivirani 
osemkrat, 21-krat so izvozili na po-
moč občanom ob neurjih, še dva-
najstkrat je bila potrebna njihova 
tehnična pomoč, dvakrat pa so za-
varovali pristanek helikopterja. Ob 

tem so opravili še 99 prevozov pi-
tne vode, s katerimi so občane os-
krbeli s kar 594.000 litri te drago-
cene tekočine. Skozi leto so op-
ravljali preventivne preglede in 
vzdrževanje opreme in vozil, tako 
v gasilskem domu kot v obeh ga-
silskih trojkah, Šmihel in Lepa Nji-
va. Vozilo VGV ford ranger so opre-
mili z nadgradnjo. V preteklem letu 
je bilo opravljenih na intervencijah 
871 delovnih ur, vseh evidentiranih 
ur v društvu pa 3304.
EPIDEMIJA ZAZNAMOVALA TUDI 

DRUGA PODROČJA DELA
Prostovoljne gasilke so se v pre-

teklem letu udeležile vrste izobra-
ževanj. Nekatera so potekala ob 
tamkajšnji prisotnosti, druga pre-
ko interneta. Dekleta so priskočila 
na pomoč tudi mladini, ki je v fe-
bruarju izvedla svoj občni zbor, na-
to pa odpovedala ostale načrtova-
ne aktivnosti. Mladi gasilci so ob 
tem v decembru izdelali novoletne 
čestitke, ki so jih poslali starejšim 
občanom v domova v Gornji Grad 
in Medvode. Epidemija je posegla 
tudi v delo veteranov, ki so se lah-
ko zbrali samo na enih vajah, osta-
le aktivnosti pa so jim odpadle.

Tekst in foto: Benjamin Kanjir
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GORNJI GRAD

Prostovoljnih voznikov za prvi prevzeti avtomobil ni manjkalo

Predaja vozil je potekala pred občinsko stavbo v Gornjem Gradu.

15 voznikov prostovoljcev 
je prišlo na prvo predavanje v Kulturni dom 
Radmirje.

V okviru projekta bodo šoferji prostovoljci vo-
zili starejše, ki ne vozijo sami, nimajo sorodnikov 
in imajo nizke mesečne dohodke ter slabše po-
vezave z javnimi prevoznimi sredstvi. S prevozi 
jim bodo omogočili lažjo dostopnost do zdravni-
ške oskrbe, brezplačne prevoze do javnih usta-
nov, trgovinskih centrov.

V petek, 16 aprila, so se pred občinsko stav-
bo v Gornjem Gradu zbrali župana občin Gornji 
Grad in Ljubno, Anton Špeh in Franjo Naraloč-
nik, predsednik Zavoda Zlata mreža Miha Bo-
gataj in posamezniki iz obeh občin, ki bodo v 
projektu Mreža brezplačnih e-prevozov oziro-
ma Prostofer vozili starejše občane, ki so sicer 
brez prevoza, po njihovih opravkih. Ti dve občini 
sta kot prvi uradno prevzeli vozilo, prostovoljni 
šoferji pa so opravili izobraževanje. V obeh ob-
činah je bil dober interes, na izobraževanje jih 
je prišlo 15. 

TRI VOZILA ZA ŠEST OBČIN
Pred občinsko stavbo so stali vsi trije električ-

ni avtomobili renault zoe, ki so jih predstavni-
ki občin odpeljali na mesta, kjer bodo parkira-
na. Po dve občini si bosta delili posamezno vo-
zilo. Časi ravno niso bili ugodni za ta projekt, je 

v nagovoru omenil gornjegrajski župan Anton 
Špeh, leto in pol je namreč trajalo, da so priš-
li do treh vozil, ki bodo služila občanom šestih 
občin Zgornje Savinjske doline. Vesel in zado-
voljen je bil nad odzivom prostovoljnih voznikov, 
ki bodo s prevozi marsikomu olajšali življenje. 
Zahvalo, da so v sebi našli čut za pomoč starej-
šim, je izrazil tudi ljubenski župan Franjo Nara-

ločnik. Lepo je, da se je dolina odzvala na pobu-
do in da so iz razpisa dobili kar znatna sredstva, 
je povedal. Voznikom je zaželel srečno vožnjo.

EDINSTVEN PROJEKT
Miha Bogataj je povedal, da sta bila prisotna 

župana gonilna sila pri izvedbi projekta. »Je pa 
Zgornja Savinjska dolina edinstven projekt, kjer 
so si občine razdelile tri vozila, in želi si, da bi bil 
ta primer vzor ostalim občinam, kako se da lepo 
povezovati in sodelovati. Presenečen je bil nad 
številom prostovoljcev, ki so v teh težkih epide-
mioloških časih pripravljeni pomagati. V dvora-
ni kulturnega doma v Radmirju je kasneje izve-
del izobraževanje za šoferje. Z vsakim je opra-
vil poskusno vožnjo in jih poučil glede polnje-
nja avtomobilov. 

PREVOZI OMOGOČENI Z 28. APRILOM
Od 19. aprila dalje si lahko posamezniki re-

zervirajo prevoz na brezplačno številko 080 10 
10 vsak delovnik med 8. in 18. uro, izvajati pa se 
bodo začeli 28. aprila. V komunikacijskem cen-
tru zabeležijo podatke klicatelja in lokacijo pre-
voza, obvestijo prostovoljnega voznika ter dajo 
povratno informacijo klicatelju. Vozilo je zago-
tovljeno s strani občine, poskrbljeno je za zava-
rovanje voznika in sopotnikov. Rezervacijo pre-
voza je treba najaviti vsaj tri dni pred izvedbo 
storitve. Vozniki prostovoljci bodo prevoze op-
ravljali od ponedeljka do petka med 8. in 16. uro, 
izjemoma se lahko dnevi in ure prilagodijo po-
trebam.

Štefka Sem

OBČINA LUČE

Več cestnih odsekov z novo asfaltno prevleko

Gradbena dela na saniranem cestnem odseku Čeršek–Krnica–Grabner (foto: arhiv občine)

Občina Luče je pri koncu lanskega leta sani-
rala nekaj občinskih in lokalnih cestnih odsekov 
v skupni dolžini dobre tri kilometre. Posodobitev 
makadamskih cest je zajemala asfaltiranje v na-
selju Krnica JP Zgornji Voler in LC Čeršek–Krni-
ca–Grabner na odseku od Žmavca do Moličnika 
ter v Podvolovljeku JP Sv. Anton–Funtek–Rosc na 
odseku od Funtka do Rosca.

Sanacija je zajemala odvodnjavanje, podpor-
ne zidove, spodnji ustroj ceste z navozom gra-
moza in 6-centimetrsko asfaltno preplastitev. 
Ob tem so uredili tudi brežine in bankine. Na 
omenjenih cestnih odsekih je asfalt položen v 
širini treh metrov z razširitvami na ovinkih in kri-
žiščih. Investicija je skupno znašala dobrih 332 

tisoč evrov, za kar je občina pridobila s strani 
ministrstva za gospodarski razvoj in tehnologijo 
nepovratna sredstva v višini nekaj več kot 260 
tisoč evrov. 

Občina Luče je zaradi dotrajanosti asfaltne 
prevleke rekonstruirala tudi 170-metrski odsek 
LC Črna–Snežna jama v Konjskem Vrhu. Potreb-
na je bila celovita sanacija z izkopom, navozom 
gramoza, sanacijo podpornega zidu in novo as-
faltno preplastitvijo. Zaradi obremenjenosti ces-
te so odsek preplastili z 8-centimetrsko asfaltno 
prevleko širine 4,5 metra. Za investicijo, ki je 
znašala nekaj manj kot 30.000 evrov, je občina 
zagotovila lastna sredstva.

Barbara Rozoničnik
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Zgodovina in narodopisje

PETER WEISS

POGOVOR 
Z UREDNIKOM

Za štiridesetletnico našega društva sem zbral 
podatke o na zunaj vidnem našem delu in jih s 
trudom združil v »Pogled v preteklost«.

Pa me ošteje urednik: Dobrodošel mu je moj 
spis za prihodnjo zaključno izdajo – za prvo 
slavnostno številko pa naj le brž še spišem ne-
kaj krajšega, nekaj subjektivnega – razumel 
sem, da ne suhoparnega.

Težka reč! Kaj pa nekaj o mojem domu?
Priznan je vpliv dóma in mladih let na razvoj 

človeka, ki se poda v svet. Saj skoraj lahko re-
čem, kakor se glasi pesem: »Jaz sem gore sin.« 
Ljubezen do gibanja v prosti naravi, čut za le-
poto gorskega sveta sem pač dobil od svojega 
doma.

Dr. Fran Tominšek, rojen leta 1868 
na Slatini v Bočni

Fran Tominšek, rojen v Bočni, 
planinski funkcionar in pravnik (1)

Na Slatini v Bočni, v hiši pri Porti, ob poti pro-
ti Gornjemu Gradu, se je leta 1868 rodil Fran To-
minšek, poznejši planinski organizator in prav-
nik. V osnovno šolo je hodil v Gornji Grad, na gi-
mnazijo pa v letih 1881–1888 v Celju. (Od tod do 
doma, kot piše, je čez Vransko in Lipo pešačil 
osem ur.) Zatem je študiral pravo v Gradcu, ki 
ga je končal leta 1893. Odtlej je delal v odvetni-
ški pisarni in jo vodil. Umrl je leta 1943 v Ljublja-
ni, kjer je pokopan (na Žalah).

Kmalu po ustanovitvi Slovenskega planin-
skega društva, predhodnice današnje Planin-
ske zveze Slovenije, osrednje organizacije slo-
venskih planincev v tedanji Avstro-Ogrski, je za-
sedel v njem visoke položaje. Leta 1902 je pos-
tal namestnik načelnika, v letih 1908–1931 pa je 
bil načelnik, danes bi rekli predsednik. V teh 
23 letih je planinska organizacija zaradi posle-
dic prve svetovne vojne in italijanske priključit-
ve zahodne Slovenije izgubila mnoge koče, po 
vzpostavitvi jugoslovanske države pa prevzela 
nekaj nemških. Slovensko planinsko društvo je 
pod njegovim vodstvom povečalo mrežo podru-
žnic in število članstva. Potem je bil častni pred-
sednik te organizacije in do leta 1941 predsednik 
Zveze planinskih društev Jugoslavije.

Ob rezultatih te zavidljive organizacijske ka-
riere je za nas, njegove ožje rojake, zanimiva še 

ena, vzporedna: Franov mlajši brat Josip, rojen 
leta 1872 prav tako pri Porti (umrl je leta 1954 v 
Ljubljani, pokopan pa v Celju), je bil jezikoslo-
vec, srednješolski profesor in gimnazijski ravna-
telj. Ob tem se je izkazal kot pisec jezikovnih pri-
ročnikov za klasična jezika in drugih jezikoslov-
nih del ter prve obravnave kakega štajerskega 
narečnega krajevnega govora z naslovom Nare-
čje v Bočni in njega sklanjatev (1903). Veličastno 
je njegovo planinsko in v tej zvezi uredniško de-
lo: v letih 1908–1941 je Planinski vestnik, ki je bil 
v tistem času edino slovensko planinsko glasilo, 
urejal, zanj pisal in skrbel za čim bolj slovensko 
izrazje – in sam opravljal skoraj vse tehnično de-
lo, korespondenco in razpošiljanje.

Ob 40-letnici ustanovitve Slovenskega pla-
ninskega društva (to je bilo 27. februarja 1893) si 
je urednik Planinskega vestnika dr. Josip Tomin-
šek zamislil priložnostno dvojno številko, h kate-
ri je povabil planince in planinske funkcionarje, 
ki so delovali v prvih desetletjih društva. Ker je 
njegov brat Fran imel za seboj skoraj četrtstole-
tno vodstveno funkcijo, naj bi napisal kaj o zgo-
dovini društva, pa ni: vrnil se je v mladostna le-
ta, ki sta jih z bratom skupaj preživljala na Sla-
tini in v okolici. S pomočjo avstrijskega zemlje-
vida (kar vidimo iz opozoril na napake na njem 
in po vestnih navedbah višin posameznih vzpe-
tin) je nastal lep spominski zapis petinšestde-
setletnika, ki je svoje aktivno obdobje preživel v 
drugih okoljih. – To je prva polovica spominske-
ga zapisa dr. Frana Tominška, ki je bil leta 1933 
objavljen v dvojni številki (6–7) Planinskega ve-
stnika v uredništvu njegovega brata; od tod je 
tudi avtorjeva fotografija.

Takole bi začel.
Razsežno gozdovje okoli Homa (625 metrov), 

po katerem se vije cesta od Sv. Frančiška Ksave-
rija proti Gornjemu Gradu, ima proti jugozahodu 
– stran od ceste – prav prijeten zaključek. Viso-
ko gori na robu Vrha (521 metrov) so še strnjeni 
»zavodi« okoliških posestnikov, pod robom vi-
soko gori valovijo pašniki in travniki, ki jim pra-
vijo »nogradi«. Kapljica, ki so jo v starih časih, 
ko je bil v Gornjem Gradu še velik samostan, tam 
pridelovali, pač ni bila vino za maše. Ti »nogra-
di« oklepajo prijazni Slatinski Grič, ki ga spodaj 
in naokoli obdajajo lepa polja, na vrhu pa gle-
da izza sadnih dreves dvoje večjih, čednih hiš in 
več gospodarskih poslopij. 

Prva hiša pri »Portu« je moj dom. (Naše do-
mače hišno ime »Port« je celo na avstrijski spe-

cialki, toda na napačnem mestu, namreč tam, 
kjer so zares Čeplje, dočim je tam, kjer so na 
karti vpisane Čeplje, vas Kropa.)

V dolini pod nami se vije potok, na zemljevidu 
označen kot hudournik (Wildbach), ki se pred 
vasjo Otokom izliva v gornjegrajsko reko Dreto. 
Južno od tega potoka, ki mu pri nas poznamo sa-
mo ime »Graben«, se do soteske reke Drete raz-
prostirajo krasni graščinski gozdovi, ki oklepajo 
Gradišče (545 metrov). Onkraj soteske pa se dvi-
gajo strmine košate Menine.

Svet, kar ga spada k našemu griču, je okoli 
in okoli obdan od gozdov ter je to prav samoten 
svet. Z vrha Griča izpred hiše in izza nje pa se 
zgledujemo na vse strani.

Že v zorni mladosti se mi je tako odpiral po- 
gled v lepi gorski kraj.

Na jutro mi je prihajalo sonce čez Čreto 
(996 metrov), dolg gorski greben, ki se razha-
ja na Lipi (722 metrov) od Menine in se kon-
čava ob Savinji pri Mozirju; obsijalo je potem 
lepo Zadrečko dolino, ki se od nas pregleda 
od Bočne do Šmartnega, da sta se zableščali 
tamkajšnji cerkvi, od koder nas je zbujalo jut-
ranje zvonjenje.

Na večerno stran mi je bil pogled bolj tema-
čen, toda tudi bolj veličasten. Izza gozdovja se 
nam tam kaže znana velika gornjegrajska cer-
kev in njeni mogočni zvonovi so nas klicali k 
maši in nas pozdravljali zvečer.

Obzorje zapira višje gorovje od Rogatca (1557 
metrov) do Črnevca (Črnivca 902 metra). (Pri 
nas mu pravijo razločno »Črnévc«.)
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PROSTOVOLJNO GASILSKO DRUŠTVO LJUBNO

Leto brez intervencij in s pripravami na 135-letnico

Predsednik Uroš Cerar je dejal, 
da si želijo slovesno obeležiti 
obletnico delovanja društva.

Ljubenski gasilci bodo letos 
praznovali 135 let od ustanovitve 
društva. Želijo si slovesnega pra-
znovanja, a se hkrati bojijo, da bo 
epidemija novega koronavirusa 
preprečila njihovo željo, je pove-
dal predsednik društva Uroš Ce-
rar. Lansko leto so zaključili brez 
intervencij, a v skrbi za opremo in 
orodje ter v iskanju lokacije za nov 
gasilski dom.

VEČINA AKTIVNOSTI ODPADLA
Maše v čast svetega Florjana so 

se v Gornjem Gradu udeležili s pe-
timi gasilci. Konec avgusta sta bila 
predsednik Uroš Cerar in poveljnik 

Tomaž Vrečar vabljena na blagos-
lov in otvoritev obnovljene cerkve 
na Rosuljah, kjer so bili deležni zah-
vale pri pomoči obnove Florjanove-
ga kipa. V lanskem letu intervencij 
ni bilo, ostalo pa je bilo prilagoje-
no epidemiji. V počitniških mesecih 
sta bila odpovedana tako Flosfest 
kot Flosarski bal, zato ni bilo pot-
rebe po rediteljih. Vse napoveda-
ne vaje so odpadle, prav tako je od-
padla predstavitev gasilstva v šoli.

DRUGAČEN NAČIN ZBIRANJA 
SREDSTEV

Preko poletja in v jesenskem ča-
su so potekali prevozi pitne vode in 

pranje vozišč. Oktobra so organizi-
rali pregled gasilnikov v gasilskem 
domu. Tudi lani so pripravili kole-
darje, vendar so jih krajanom raz-
delili skupaj s prošnjo za nameni-
tev dela dohodnine društvu ali na-
kazila na transakcijski račun. Kljub 
drugačnemu pristopu pri zbiranju 
sredstev so bili v društvu zadovolj-
ni, odzivi pa so bili dobri tudi s stra-
ni krajanov.

Tekst in foto: Štefka Sem

NAVADNI MOČERAD (SALAMANDRA SALAMANDRA)

Za človeka skoraj nenevarno, za psa pa lahko tudi usodno bitje
Čas epidemije je prinesel veli-

ko sprememb. Ena izmed teh je tu-
di povečano število sprehajalcev 
psov v naravi. Veliko tistih, ki so in 
še vedno delajo od doma, za od-
mik od računalniških ekranov po-
gosto izbere sprehod s štirinožnim 
hišnim članom. Toda pozor, v ob-
dobju, ko je v naravi veliko vlage, 
obstaja velika verjetnost, da boste 
na sprehodu srečali močerada – za 
človeka skoraj povsem nenevarno, 
za psa pa lahko tudi usodno bitje.

ZNANILCI DEŽJA 
Močerad se skupaj z dvoživkami 

prebudi spomladi, ko se otopli in 
se narava prebudi. Življenjski pros-
tor navadnega močerada so listna-
ti in mešani gozdovi. Mokra tla, bli-
žina izvirov in manjših gozdnih po-
točkov so mesta, kjer se najraje za-
držuje. V suhem vremenu se odra-
sle živali skrivajo pod odmrlimi de-
bli dreves, pod štori in kamni. Še 
posebej aktivni so spomladi, ko je 
dovolj vlažno in se odpravijo na is-
kanje hrane ter partnerja. Med le-
tom jih bomo srečali le ob mokrih 
dnevih, zato se jih je prijel vzdevek 
znanilci dežja.

DVOŽIVKA, KI LAHKO 
REGENERIRA SVOJE ORGANE
Navadni močerad je repata dvo-

živka, ki lahko zraste do 20 centi-
metrov. Je črne barve z razpoznav-

nimi rumenimi lisami, ki druge ži-
vali opozarjajo, da je strupena ži-
val (glede na vzorec lahko ločimo 
posamezne osebke). Zanj je tudi 
značilno, da lahko regenerira svo-
je organe, na primer izgubljene no-
ge pa tudi bolj kompleksne organe, 
kot so ledvice ali celo srce. Doča-
kajo tudi 20 let in več. Navadni mo-

čerad je za razliko od ostalih dvo-
živk živorodna vrsta. Včasih so jih 
namakali v alkohol in tako dobili 
pijačo, ki naj bi imela različne, tudi 
nekoliko bajeslovne učinke.

PES SE LAHKO ZASTRUPI, ČE 
MOČERADA SAMO POVOHA 

Za strokovne nasvete smo se 
obrnili na veterinarja Veterinar-
ske postaje Mozirje Grega Sovi-
ča, ki je o tem, zakaj je močerad za 
pse tako nevaren, povedal: »Moče-
rad izloča toksične alkaloide sko-

zi hrbtne kožne žleze ter obušesne 
žleze slinavke. Za živali je ta strup 
lahko usoden, močerad ga izbriz-
ga skozi hrbtne žleze tudi do 200 
cm daleč, ko se počuti ogroženega. 
Pes se lahko zastrupi tudi, če mo-
čerada le povoha, če pa ga zaužije, 
lahko pride tudi do stika s strupom 
iz obušesne žleze.«

Najpomembnejša alkaloida v 
strupu sta samandarin in saman-
daron, ki vplivata na živčevje psa, 
močeradu služita kot zaščita pred 
mikrobi in plesnimi. Pes se ob sti-
ku s strupom začne močno sliniti, 
pojavijo se živčni znaki, če ni takoj-
šnje pomoči, lahko pes pogine za-
radi zadušitve.

PRVA POMOČ LASTNIKA
Prva pomoč lastnika je prepreče-

vanje stika psa z močeradi. V kolikor 
pride do stika z močeradom (znaki 

zastrupitve se pokažejo že v nekaj 
minutah), je potrebno psu takoj in-
tenzivno sprati ustno sluznico z obi-
lo vode. Nato je potrebno poklicati v 
veterinarsko ambulanto, da se prip-
ravijo na prihod zastrupljenega psa, 
ki je bil v stiku z močeradom. Tera-
pija v ambulanti je simptomatska 
(protistrupa za strup močerada ni). 

KLJUČNO: PSA NA SPREHODU 
NADZORUJEMO 

Psi so že po naravi radovedne ži-
vali, ki svet raziskujejo s smrčkom 
in gobčkom, zato se včasih moče-
rada, kljub njegovi opozorilni barvi, 
dotaknejo s smrčkom ali vanj ce-
lo ugriznejo, kar posledično pripe-
lje do zastrupitve. 

Veterinar Grega Sovič: »Vsako 
leto imamo tudi v Savinjski dolini 
kakšen primer psa, ki je bil v stiku 
z močeradom. Če je lastnik ozave-
ščen in spere ustno votlino z obi-
lo vode in ni prišlo do zaužitja veli-
ke količine strupa, je mogoče psa s 
podporno terapijo stabilizirati, dru-
gače pa je lahko stik z močeradom 
za psa tudi usoden.« 

Zato je izjemnega pomena, da 
v rizičnih obdobjih, ko so močera-
di najbolj aktivni, psa na spreho-
du nadzorujemo (po možnosti os-
taja na povodcu) in tako prepreči-
mo najhujše.

Urška Ernecl

Ko se močerad počuti ogrožen, lahko izbrizga strup 
tudi do dva metra daleč. 
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GAŠPER BERGANT, STAND UP KOMIK IZ LUČ

»Narečja so kot vina, vsaka regija jim da 
poseben okus in barvo«

Zgornjesavinjčan Gašper Bergant in njegov 
nekdanji sostanovalec s Krasa Žan Papič sta v 
koronskem letu poskrbela za dobro voljo z naj-
bolj poslušanim podkastom pri nas – Fejmiči. 
Čeprav sta upala, da bosta obletnico lahko pra-
znovala z nastopom pred živim občinstvom, bo, 
kot kaže, na to treba še malo počakati. Sta pa za-
to za vse njune navdušence 22. marca pripravi-
la enkratno spletno predstavo Na črno, ki je po-
tekala v neposrednem prenosu iz Kosovelovega 
doma v Sežani, gledalci pa so se ob tem zabava-
li v domačih naslonjačih.

Papič in Bergant sta sicer doslej sodelovala v 
različnih radijskih in televizijskih oddajah, v gle-
dališčih in nadaljevankah. Gašperja smo med 
drugim lahko spremljali ob boku Perice Jerko-
vića in Pižame v gledališki predstavi Brade, sou-
stvarjal je TV-šov Kaj dogaja z Jonasom ter pisal 
šale za več oddaj na Pop TV in Kanalu A. 

V predstavi Na črno sta nastopila kot pro-
dajalca, ki od hiše do hiše ponujata slovenske 
knjige in sesalnike, ob tem pa naletita na raz-
lične profile stanovalcev. Dogodek je komedija 
tipa na žaru, v kateri sta igralca brez zadržkov 
izpostavila nekaj misli, ki so se jima porodile v 
lanskem koronskem letu.

- Ste Zgornjesavinjčan, ki ne pozna pome-
na besede tabu in ruši stereotip o zadrža-
nosti Slovencev. Zakaj usmeritev v črno ko-
medijo?

Nikoli se nisem sam tako označil, niti ne mis-
lil, da rušim kakršnekoli tabuje. Poskušamo bi-
ti smešni, včasih rata, včasih pa ne. Če publika 
hoče, sem lahko črn, lahko pa tudi nisem. Mogo-
če sem malo bolj nagnjen k bizarnostim, ampak 
kdo pa zares ni.

- Gotovo večkrat koga med občinstvom 
zadenete v živo, nekoga, ki se ga misel do-
takne morda bolj kot njegovega soseda v 
dvorani. Ste imeli kdaj kakšno slabo izku-
šnjo? Kakšen jezen, užaljen odziv »žrtve« 
med ali po predstavi?

Ma, se zgodi. Zelo redkokdaj namenoma, po 
navadi popolnoma po nesreči. Ljudje se po na-
vadi smejijo vsemu, razen temam, ki se dotikajo 
njih. Vsi smo po malem egoisti in bog ne daj, da 
ti kdo kdaj reče kaj, s čimer se ne strinjaš oziro-
ma ni nekdo neke izkušnje doživel natanko tako 
kot ti sam. Včasih kdo pozabi, da smo tam z na-
menom, da jih malo nasmejimo. Če bi mislil res-
no in bi imel namen pametovati, bi šel v politiko.

- Kakšen je bil odziv na projekt Na črno? 
Ste prodali toliko vstopnic, kot ste pričako-
vali?

Odziv je bil pač realen. Reklama in organiza-
cija sta bila tak zalogaj, da sta na koncu pešala 
tekst in igra. Enim je bilo super, drugim bolj tak 
tak. Mešano na žaru. Neverjetno težko je naredi-
ti virtualno predstavo brez publike in v živo. Po 
pol ure brez odziva se začneš spraševati, koliko 
ljudi je že kaj vmes »prešaltalo« na Masterche-
fa!? Lahko bi vam dal samo tipičen PR odgovor: 
Bilo je enostavno fenomenalno!, ampak moram 
imeti dovolj hrbtenice, da povem po pravici. Ni 
da je bilo slabo, ma, tudi odlično ni bilo. Smo se 
pa nekaj naučili za naprej. Vstopnic sva prodala 
več, kot sva mislila, denar pa vrnila nazaj manj 
ljudem, kot sva pričakovala. 

- To je bila enkratna spletna predstava, pa 
vendarle, za vse tiste, ki so jo zamudili, jo na-
meravate še ponoviti? Morda v živo?

Ker je bila produkcija dovolj pametna, da je 
to ne samo snemala, ampak tudi posnela, bo-
mo neko skrajšano verzijo tudi dali na razpola-
go za ogled vsem tistim, ki jim predstave ni us-
pelo gledati. Seveda v zameno za plačilo, smo 
vendar kapitalisti.

- Poznani ste po svojem narečju, ki ga ta-
ko popularizirate v slovenskem prostoru, je 
namreč verjetno nekoliko manj poznano kot 
nekatera druga (primorsko, dolenjsko, mari-
borsko, prekmursko, ljubljansko …) Je to va-
ša blagovna znamka? Narečja še vedno »za-
žigajo« …?

Narečja so kot vina, vsaka regija jim da po-
seben okus in barvo in so unikati. Vsako okolje 
nam oblikuje osebnost in šarm, tudi z jezikom. 
Narečje je prvinski materin jezik, nanj moramo 
biti ponosni. Če boš imel kaj pametnega za po-
vedati, te bodo že razumeli. Če pa kvasiš neum-
nosti, ti še latinščina ne pomaga.

- Kakšna je bila idejna zasnova Fejmičev? 
Zakaj ste se odločili za format podkasta?

Imela sva samo željo ljudem malo popestriti 
čakanje v »gužvi« na avtocesti bolj kot ne. Pod-
cast je radio in televizija hkrati, samo brez cen-
zure, šefov in denarja. Naredila sva casting in se 
odločila za naju sama. Zaenkrat še k'r uživava v 
snemanjih, publika pa tudi, mislim, da ne trpi, ko 
naju posluša.

- S Fejmiči najbrž nadaljujete naprej. Kaj 
še trenutno pripravljate oziroma planirate v 
prihodnje?

Najbrž da, razen če se bo sovoditelj spet odlo-
čil malce obiskat Idrijo in s tem ne mislim samo 
kraja samega. Upava, da je to naložba v prihod-
nje in se bo to poznalo na kartah, ko se prizori-
šča spet odprejo. Trenutno imava še vsakodnev-
no rubrikico na radiu Hit, oba pa piševa za nap-
rej. Nekaj vsak zase, nekaj skupaj. Najbrž bo po-
časi padla kakšna samostojna predstava. Real-
no bi bilo lažje in finančno bolj smiselno napisa-
ti kako knjigo o samopomoči ali izgorelosti, am-
pak ne znam ravno dobro lagati.

Vesna Petkovšek, foto: osebni arhiv

Gašper Bergant vodi dogodke, je 
tekstopisec in igralec, predvsem pa 

stand up komik. 

Gašper Bergant: »Neverjetno težko je 
narediti virtualno predstavo 

brez publike in v živo.«

»Lažje in finančno bolj smiselno bi 
bilo napisati knjigo o samopomoči 
ali izgorelosti, ampak ne znam ravno 
dobro lagati.«
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GORAN KREBS IZ MOZIRJA

Kaskader v hollywoodskem filmu, Netflix 
seriji in popularni slovenski TV seriji

Goran Krebs iz Mozirja se že nekaj 
časa ukvarja s kaskaderstvom in tre-
nira borilne veščine. Zanimanje za 
to mu je v rani mladosti vzbudil oče, 
ki ga je naučil tudi rokovanja z orož-
jem. Prek Roka Cvetkova, znanega 
slovenskega kaskaderja, je vstopil v 
svet filmske industrije in nastopil tu-
di v tujih produkcijah – v hollywood-
skem filmu in v Netflixovi seriji Tribes 
of Europe.

- Borilne veščine ste pričeli trenirati že v 
rani mladosti, od kod navdih in zanimanje 
za to?

Od mladih nog sem ljubitelj borilnih veščin in 
akcijskih filmov. Prav tako kakor jaz sedaj učim 
moja sinova borilne veščine, je tudi moj oče me-
ne učil od mojega šestega leta starosti. Oče je 
bil policist in policijski inštruktor samoobrambe. 
Pri devetih letih sem začel trenirati karate. Bil 
sem mednarodni prvak v borilni veščini ju-jit-
su. Treniral sem tudi taekwon do, kickboks, boks 
in izraelsko samoobrambo krav maga. Poleg te-
ga sem treniral srednjeveško mečevanje in ro-
koborbo. Z očetom sem bil velikokrat na streli-
šču. Naučil me je osnove ravnanja z orožjem in 
določene posebne tehnike. Nekaj manj kot dvaj-
set let sem član strelskega društva. 

- Kako in kdaj so se pojavile želje po nasto-
panju v akcijskih filmih in serijah? Ste imeli 
kakšne vzornike na tem področju?

Odkar pomnim, sem oboževal akcijske in os-
tale filme ter filmsko industrijo nasploh. Ničkoli-
kokrat sem si ogledal filme akcijskih junakov, 
kot so Jean Claude van Damme, Steven Seagal, 
Arnold Schwarzenneger, Chuck Norris, Jackie 
Chan, Billy Blanks in drugih. Vedno, ko sem to 
gledal, sem sanjaril, da bi tudi jaz enkrat nasto-
pal v filmih. Pritegnile so me akcije, divja vožnja 
z avtomobili, specialni efekti ... Kot osnovnošo-
lec sem imel na repertoarju filme, kot so Kara-
te Kid, Blood sport, Lionheart ... Lahko rečem, da 
so nastopanje v filmih bodisi kot kaskader bodi-
si kot igralec moje otroške sanje.

- Kakšni so bili vaši začetki v svetu filma? 
Katera je bila vaša prva vloga in kakšne spo-
mine imate nanjo?

Moje prve izkušnje z nastopanjem sem pri-
dobil, ko sem bil član kulturno-umetniškega 
društva Vitezi, s katerimi smo nastopali na sre-
dnjeveških prireditvah po Sloveniji in na Hrva-
škem. Na srednjeveškem dnevu v Celju sem na-
stopil v vlogi viteza stražarja »njegovega veli-
čanstva« grofa Hermana Celjskega. Nekaj ča-
sa sem obiskoval mednarodni igralski studio v 
Ljubljani.

Preko medijev sem veliko slišal o kaskaderju 
in producentu Roku Cvetkovu. On je bil moj ka-
skaderski idol. Še posebej zanimivo je, da ima 
svetovni dolžinski rekord v vožnji z vozilom po 
dveh kolesih. Je najbolj znan slovenski kaskader 
in koordinator, priznan povsod po svetu. 

Leta 2019 sem se prijavil na avdicijo, ki jo je 
organiziral Rok. Na avdiciji sem bil s strani Ro-
ka in njegovega asistenta Gorana Stjepanoviča, 

ki je prav tako svetovno znan kaskader in pri-
haja iz Hrvaške, izbran v kaskadersko ekipo za 
snemanje hollywoodskega filma. Film so sne-
mali med drugim tudi na Hrvaškem, sam sem 
sodeloval na štirih različnih lokacijah z nekate-
rimi svetovno znanimi igralci. Podrobnosti za-
radi pogodbenih obveznosti do premiere filma 
ne morem razkrivati. Premiera v kinematografih 
je predvidena junija letos. To je bilo zame nepo-
zabno doživetje. Roku Cvetkovu in Goranu Stje-
panoviču sem hvaležen za to nepozabno doži-
vetje in uresničitev otroških sanj.

- Nastopili ste tudi v Netflixovi seriji, 
kakšno vlogo ste imeli v njej? 

V letu 2019 sem nastopil v znanstvenofanta-
stični Netflix seriji z naslovom Tribes of Euro-
pe. Snemali smo prav tako na Hrvaškem. V seri-
ji sem imel vlogo bojevnika Vrane. Bil sem v epi-
centru srditega spopada, kjer je bilo veliko stre-
ljanja in »krvi«. Snemal sem skupaj s slovitim 
igralcem Jamesom Faulknerjem, ki je znan zlasti 
iz ameriške fantazijske serije Igra prestolov.

- Nedavno ste zaigrali tudi v novi sloven-
ski seriji, nam lahko poveste kaj več o tem? 
Kakšna je zgodba in kakšna je vaša vloga?

Novembra lani sem sodeloval na snemanju 
slovenske komične serije z naslovom Têlenove-

la. K sodelovanju me je povabil igralec in kreativ-
ni producent Nenno Harlekin, kateremu sem prav 
tako zelo hvaležen. V seriji nastopam kot igralec 
in kaskader. Moja kaskaderska vloga je nevaren 
skok z višine več metrov. Igralca Bojan Emeršič 
in Gregor Gruden me po zapletu v lokalu porine-
ta čez ograjo balkona. Premiera serije, ki jo je reži-
ral Boris Bezić, je bila 25. marca in si jo je do sedaj 
ogledalo že več kot 100.000 gledalcev.

Goran Krebs: »V seriji Têlenovela nastopam 
kot igralec in kaskader. Moja kaskaderska 

vloga je nevaren skok z višine več metrov.«

V slovenski seriji Têlenovela z igralcem Bojanom Emeršičem



Savinjske novice št. 16, 23. april 2021 21

Intervju, Šolstvo

- Kaj vas pri vašem poklicu 
motivira, kaj je tisto, kar vas že-
ne?

Ugotovil sem, da me to izpol-
njuje. Kljub včasih zelo zahtevnim 
vlogam zelo uživam na snemanjih. 
Zanimivo mi je predvsem to, da je 

vsaka scena drugačna. Lokacije 
snemanj so različne. Vedno je kaj 
novega in nikoli ne veš točno, kaj 
te čaka naslednji dan. Nedavno je 
v intervjuju v oddaji POP IN igra-
lec Gregor Gruden izjavil, da mu je 
v seriji Têlenovela akcijska scena, 
ki sem jo prej omenil, ena najdraž-
jih, saj je bila zelo zahtevna in smo 
jo res vrhunsko izvedli. Občutek, ko 
izveš, da si delo dobro opravil, ko 
je kaskaderski koordinator ali reži-

ser ob koncu snemanja zadovoljen 
z opravljenim delom, to je tisto, kar 
me dodatno motivira in žene.

- Kako se pripravljate na sne-
manja?

Za snemanja se pripravljam z 
veliko treninga. Na področju boril-

nih veščin in kaskaderstva sem se 
usposabljal v Ljubljani, Mariboru, 
Kopru, Zagrebu, Beogradu, na Du-
naju in na Madžarskem. 

- Kako pravzaprav izgleda de-
lo kaskaderja?

Kaskaderji v filmih nastopimo 
takrat, ko igralci določenih zah-
tevnih vlog ne zmorejo, niso do-
volj usposobljeni za izvedbo le-teh 
ali enostavno nočejo tvegati svoje-

Oče Gorana Krebsa je bil 
policist in policijski inštruktor 

samoobrambe ju jitsu.

Na snemanju znanstvenofantastične Netflix serije 
Tribes of Europe na Hrvaškem

ga zdravja. Obvladati moramo širok 
spekter veščin, potrebno je kon-
stantno usposabljanje in nadgraje-
vanje znanja, včasih pa je potrebna 
tudi precejšnja mera poguma.

- Kakšni so vaši načrti za pri-
hodnost? Imate že kakšne po-
nudbe za nove vloge?

V prihodnosti se nameravam 
udeležiti še kakšnega izobraže-
vanja v tujini, konkretno imam v 
načrtu udeležbo na usposablja-
nju za kaskadersko gorenje. Ze-
lo rad bi šel tudi na kakšno uspo-
sabljanje v prestolnico ameriške 
filmske industrije, v Los Angeles. 
Poleg kaskaderstva si želim še 
kakšno igralsko vlogo v kakšnem 
slovenskem akcijskem filmu. Do-
bil sem informacijo, da se v letoš-
njem letu obetajo novi filmski pro-
jekti, in upam, da bom del te zgod-

be. Za konec bi dejal: »Nič ni ne-
mogoče, le verjeti je treba v svoje 
sanje in jim slediti.«

Nastasja Kotnik, 
foto: osebni arhiv

Padec z višine več metrov v slovenski seriji Têlenovela

Matija Marolt je sestavil senzor, ki zazna 
feromagnetne snovi v lastnem magnetnem 
polju na osnovi indukcije v tuljavi.

VELIK USPEH CELJSKIH GIMNAZIJCEV NA MEDNARODNEM TEKMOVANJU

Del uspešne ekipe tudi Matija Marolt iz Mozirja
Mlada ekipa Gimnazije Celje Center je doseg-

la bronasto priznanje in 6. mesto za slovensko 
fizikalno reprezentanco na Avstrijskem turnirju 
mladih fizikov (AYPT). Del tričlanske ekipe je bil 
tudi Matija Marolt iz Mozirja.

Turnir je potekal preko spleta. Med dvanajsti-
mi ekipami iz osmih evropskih držav so Slove-
nijo zastopali dijaki Gimnazije Celje – Center in 
osvojili odlično 6. mesto ter bronasto plaketo. V 
ekipi sta sodelovali tretješolki Ava Boštjančič in 
Špela Šet ter četrtošolec Matija Marolt. Poma-
gali so jim mentorji. Dijaki so predelali tri fizikal-
ne probleme, ki v fiziki še niso dobro raziskani in 
razloženi ter v tekmovalnih debatah izzivali so-
tekmovalce. 

»Ukvarjali smo se s tremi fizikalnimi problemi. 
Raziskovali smo, kako se laserski žarek razveja v 

milnični membrani, kako več skupkov sveč sklo-
pljeno niha in kaj vpliva na to. Moja naloga pa 
je bila sestaviti senzor, ki zazna feromagnetne 
snovi v lastnem magnetnem polju na osnovi in-
dukcije v tuljavi. Fizika me zanima že vse od os-
mega razreda osnovne šole. Pritegnila me je, saj 
lahko z njo razložimo vse zanimive pojave, ki se 
dogajajo okoli nas. Hkrati pa se pri učenju fizike 
naučimo tudi kritičnega razmišljanja ter razvije-
mo sposobnosti za reševanje problemov,« je po-
vedal Matija Marolt.

Benjamin Kanjir
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V SPOMIN

Franca Praznika je že kot mlade-
ga fanta k sebi privabljal zvok ga-
silskega roga in sočutje do bližnje-
ga. Leta 1958 je zato stopil v vrste 
Prostovoljnega gasilskega društva 
Gorica ob Dreti. Z delom si je pri-
dobil zaupanje vodilnih v društvu. 
Po opravljenem tečaju za gasilca 
in kasneje tečaju za vodjo enote je 
postal nižji gasilski častnik. Tekom 
let so mu bile zaupane razne druš-
tvene funkcije. Bil je podpoveljnik, 
poveljnik operative in predsednik 
komisije za mladino.

V veteranskih letih je postal 

predsednik komisije za gasilske 
veterane in član komisije vetera-
nov Gasilske zveze Zgornjesavinj-
ske doline. V društvu je bil tudi 
večkratni član upravnega odbora, 
kasneje tudi nadzornega odbora.

Franc je bil v društvu venomer 
delaven. Sodeloval je pri adaptaciji 
in kasnejši razširitvi gasilskega do-
ma. Deloval je pri raznih gasilskih 
obletnicah in veselicah. Mnogo pa 
je društvu doprinesel pri zbiranju 
finančnih sredstev za različne na-
kupe in redno delovanje društva. 
Skozi leta si je zato pridobil gasil-

sko plamenico ter gasilsko odliko-
vanje II. in I. stopnje.

Franc Praznik je za dolgoletno 
aktivno delo na področju gasilstva 
leta 2006 prejel priznanje župana 
Občine Nazarje in leta 2016 za aktiv-
no delo v društvih in lokalni skup-
nosti bronasti grb Občine Nazarje.

Gasilci PGD Gorica ob Dreti se ga 
bodo še dolgo spominjali. V njiho-
vih mislih in vrstah bo ostal za ved-
no. Hvaležni so mu za vso opravlje-
no delo, namenjeno razvoju in na-
predku društva.

UO

SOLČAVA

Namesto tradicionalne Vinarske Vinarski (neza)vestnik
Epidemija novega koronavirusa 

je poleg številnih drugih tradicio-
nalnih prireditev letos »odnesla« 
tudi Vinarsko v Solčavi. 57. izved-
bo dogodka, ki vedno terminsko 
sovpada s pustom in je vsebinsko 
zasnovan z obilico humorja ter sa-
tire na temo lokalnega dogajanja, 
so preprečili omejitveni ukrepi. 
Organizatorji so se zato odločili za 
(p)osebno izdajo Vinarskega ve-
stnika z naslovom Vinarski (neza)
vestnik. Letnik: vrhunski, številka: 
0,5, cena: neprecenljiv.
VSEM, KI JIM NI VSEENO, ČE SO 

OŠTARIJE ZAPRTE
V uvodnem nagovoru, ki ga je 

naslovil na člane in nečlane Vi-
narske, torej na vse Solčavane, je 
odgovorni urednik Vozi Pivo zapi-
sal: »Dragi vsi tisti, ki nam ni vsee-
no ..., če so oštarije zaprte. Jaz sem 
stričko – vinarski duh, ki se ga ko-
rona ne more prijeti. Sem pa si-
la previden pri spremljanju doga-
janja v Solčavi tudi v teh obupnih 
razmerah. Nisem previden zaradi 
okužbe, ampak zato, da ne bi bil 
kaj kriv, če bi me kdo opazil. Kar 
na smeh mi gre, ko drug v drugem 
iščete krivce – kdo je kje bil, sploh 
pa – s kom.

SOLČAVANI SE DELIJO NA 
TAKŠNE IN DRUGAČNE

Za crkn't od smeha pa je, da ste 
se kot nikoli prej začeli deliti na 

takšne in drugačne. Povem vam, 
da se to v Solčavi ni nikoli prej do-
gajalo! Ma ni šans! Če je imel kdo 
komu kaj povedati, mu je to pove-
dal v fris in ne preko vaših sodob-
nih pripomočkov (ne vem, kako 
vse jih imenujete). Zaradi tega so 
včasih zapele tudi pesti, a nič zato! 
Že čez nekaj dni so v oštarijah ob 
litru vina zapela grla in spet je bilo 
vse v redu. Vidite, to pa je zato, ker 
so oštarije zaprte ...
KOMANDIRAJO SAMI SEBE IN TO 

VSAK PO SVOJE
Solčavani se nikoli niso obra-

čali po vetru – znali so se postavi-
ti za sebe. Pa naj je bilo to že davno 
nazaj, ko so bili kljub trdemu delu 
složni. Niso dali avstrijskemu sa-
mostanu kmetij v Proštiji, po robu 
so se postavili Turkom, niso kloni-
li v vojaški zasedbi pred 170 leti, ne 
v obeh neumnih vojnah. Zdaj pa ...? 
Sami sebe komandirate, in to vsak 
po svoje!

Želim nam, da se oštarije čim 
prej spet odprejo – da se vzposta-
vi naravno ravnovesje ter da bos-
te tam v miru in ob glažu rujnega 
reševali svet in domovino. Od do-
ma jo boste težko ... Zelo mi je žal, 
ker vas letos ne bom mogel spre-
jeti v dvorani in opazovati nasme-
janih obrazov, poslušati smeha in 
aplavze, gledati maske, ki se vrti-
jo na plesišču ...

BREZ ZAMERE – TAKO KOT 
ZMERAJ

Tudi Vinarska je del solčavske 
zgodovine, letošnja že 57. po vrsti, bo 
pač malo drugačna, kot pač je dan-
danes že v navadi. Na pustno soboto 
sem bil priča občnemu zboru Vinar-
ske – za zaprtimi vrati in ob upošte-
vanju vseh neumnih pravil. Mimo-
grede: a je res, da niste mogli v tr-
govini kupit štumfov in gat? Zapisnik 
letošnjega občnega zbora je pred 
vami. Saj veste: Vinarska vse vidi in 
vse ve! Obilo veselja pri branju – pa 
brez zamere tako kot zmeraj!«

OD POTOPISA DO MALIH 
OGLASOV

V nadaljevanju Vinarskega (ne-
za)vestnika je mogoče prebrati za-
pis o vinarski akciji NNNP (nekaj 
nismo naredili prav), potopis v ver-
zih Od oštarije do oštarije in dnev-
nik enega od vinarjev, v zadnjem 
delu glasila pa so našli svoj prostor 
Brez heca – nagradna Vinarska kri-
žanka, mali oglasi (samo eden za 
vzorec: Kupim glušnike. Obrazloži-
tev: že 5 mesecev sem sam doma 
… z babo) in črna kronika (v slikah).

Nastasja Kotnik

MLADINSKA KNJIGA MESECA V KNJIŽNICI MOZIRJE

R. J. Palacio: Chrisova zgodba
Roman avtorice znane po uspe-

šnici Čudo in Julijanova zgodba, 
nadaljuje pripoved Auggija Pull-
mana, fanta s prirojeno deforma-
cijo obraza, ki kljub svojem videzu 
navdihuje ljudi okoli sebe.

Zgodba je tokrat predstavljena 
skozi oči Chrisa, Auggijevega prija-
telja, čigar poznanstvo sega že od 
zgodnjega otroštva. Pripovedova-
nje Chrisa skače skozi spomine z 
Auggijem v en dan sedanjosti, na 
koncu katerega bo moral sprejeti 
težko odločitev. To je topla in em-
patična zgodba o prijateljstvu ter o 
težkih izbirah, ki doseže univerzal-

no raven. Slovenski prevod je pri-
speval Boštjan Gorenc - Pižama.

Franc Praznik
1940 - 2021
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SMUČARSKI SKOKI ZA ŽENSKE

Ljubno ob Savinji bo skakalke gostilo 
22. in 23. januarja

V okvirnem sporedu svetovnega pokala v 
smučarskih skokih za naslednjo sezono je za 
ženske predvideno, da bodo prvič tekmova-
le 4. in 5. decembra v norveškem Lillehammer-
ju. Tekmi na Ljubnem ob Savinji sta planirani za 
22. (ekipna) in 23. januar (posamična). Sezona 
se bo končala z dvema tekmama v ruskem Čaj-
kovskem (26. in 27. marca).

FEBRUARJA TUDI ZIMSKE OLIMPIJSKE IGRE
FIS-a za sezono 2021/22 načrtuje kar 29 te-

kem, v minuli sezoni je bilo le 13 ženskih posa-

mičnih tekem. V nemškem Willingenu naj bi bi-
la tudi mešana ekipna tekma. Za februar pa so 
planirane še zimske olimpijske igre v kitajskem 
Pekingu. Prenosi vseh tekem, seveda tudi tistih 
na Ljubnem, bodo na TV Slovenija.

USPEHI ORLIC NAVDUŠEVALI
Slovenke so letos pod Rajhovko osvojile zla-

to medaljo na ekipni tekmi in Ema Klinec srebr-
no na posamični. Nika Križnar je na koncu sezo-
ne osvojila veliki kristalni globus.

IS

DOBRODELNO OKOLI SLOVENIJE

Kolesarjema se 
lahko pridružite 

kjerkoli 
Dami Zupi in Alojz Poglavc sta pobudni-

ka največjega vseslovenskega humanitarne-
ga kolesarski dogodka DOS – Dobrodelno oko-
li Slovenije. Celoten izkupiček dogodka bo na-
menjen nakupu koles za otroke iz socialno ogro-
ženih družin. 

PREKOLESARILA BOSTA 1225 KILOMETROV
Kolesarja bosta v petih dneh in petih etapah 

prekolesarila 1225 kilometrov po trasi, po kateri 
je včasih potekal drugi DOS, in sicer Dirka okrog 
Slovenije. Zupi in Poglavc se bosta na dolgo pot 
podala iz Novega mesta v torek, 27. aprila. Pot jih 
bo tretji dan, v četrtek, 29. aprila, popoldan vodi-
la tudi skozi Zgornjo Savinjsko dolino.

LANI SOUDELEŽENO 150 KOLESARJEV
V letu 2020 je bil projekt prvič uspešno izpe-

ljan. Na poti se jima je pridružilo več kot 150 ko-
lesarjev, ki so prevozili 100 in vse do 500 km. Tu-
di letos bosta Zupi in Poglavc odpeljala celotno 
traso, ostali pa se jima lahko pridružijo kjerkoli, 
kadarkoli in za kakršnokoli razdaljo želijo. 

Štefka Sem

31. REGIJSKI OTROŠKI PARLAMENT

Mladi o poklicih, ki bi jih želeli opravljati v prihodnosti
Medobčinska zveza prijateljev mladine 

(MZPM) Velenje je v četrtek, 8. aprila, organizi-
rala 31. zasedanje regijskega otroškega parla-
menta. 

Voditeljica Tina Felicijan je sejo vodila iz Vile 
Rožle, kjer je sedež MZPM Velenje, in sicer preko 
aplikacije Zoom. Zasedanje parlamenta je na-

mreč potekalo v času zaprtja javnega življenja 
v državi in šolanja otrok od doma. 

BREZ TEŽAV RAZPRAVLJALI NA DALJAVO
Na seji so sodelovali učenci vseh 22 osnovnih 

šol iz Zgornje in Spodnje Savinjske ter Šaleške 
doline. 35 mladih parlamentarcev je razpravlja-
lo na temo »moja poklicna prihodnost«, ki so jo 

mladi sicer izbrali že leta 2019 in prvič o njej raz-
pravljali v lanskem šolskem letu, a so jo na dr-
žavnem nivoju ohranili do prihodnjega šolske-
ga leta 2021/22, ko bodo, upajo, lahko zasedali 
na ustaljeni način. Zasedanje je pokazalo, da so 
se mladi v zadnjem letu navadili na različne apli-
kacije, ki jim omogočajo virtualna druženja, zato 
pri razpravi na daljavo niso imeli nobenih težav.

IZBIRA POKLICA – KAJ BOM, KO BOM VELIK 
V življenju slehernega posameznika je izbi-

ra poklica zelo pomembna – že v zgodnjem ot-
roštvu se otrok sprašuje, kaj si želi postati (pre-

ko igre vlog spoznava različne poklice in pogos-
to spreminja svoje želje), ko pa pride v 9. razred, 
na prag mladostništva, to postane ena osrednjih 
tem iskanja identitete. Tako so mladi parlamen-
tarci na glas razmišljali o poklicih, ki bi jih želeli 
opravljati v prihodnosti, tudi o novodobnih pokli-
cih, ki to so ali sploh niso, na primer »influenser«. 

Govorili so tudi o izobraževalnih poteh do 
poklica in izpostavili, da imajo premalo infor-
macij o možnostih srednješolskega in visoko-
šolskega izobraževanja v tujini. Svet se povezu-
je in mladi si želijo biti del te mreže že zdaj. Se-
veda se niso izognili aktualni temi o epidemiji in 
vprašanj, kako bo ta vplivala na njihove odločit-
ve glede poklica, ki ga želijo opravljati.

IZVOLJENI PREDSTAVNIKI REGIJE ZA 
NACIONALNI PARLAMENT

Ob koncu razprave so mladi parlamentarci 
izbrali šest predstavnikov, ki so 21. aprila sode-
lovali na 31. nacionalnem otroškem parlamentu. 
Regijo bodo zastopali: Taras Alič in Alina Ur-
banc iz Šaleške doline, Ana Veninšek in Vid 
Čeplak iz Zgornje Savinjske doline ter Nina Be-
nič in Lara Kramberger iz Spodnje Savinjske 
doline.

PRAVI PARLAMENTARCI
»Mladi so me letos vsekakor presenetili,« je 

povedala Bojana Špegel, sekretarka MZPM Ve-
lenje. »V enem letu so se veliko več posveča-
li sebi, njihova razmišljanja so bolj odrasla, dru-
gačna. Njihov pogled na situacijo v svetu in ak-
tualne poklice se je spremenil. Covid-19 se je vi-
dno dotaknil vseh generacij.« Najbolj od vse-
ga pa je bilo razveseljivo, da so se mladi aktiv-
no vključevali v razpravo in se tako izkazali kot 
vredni naziva parlamentarec.

Urška Ernecl

Mladi so se v zadnjem letu navadili na različne aplikacije, ki jim omogočajo virtualna 
druženja. (Foto: Ali Ernecl) 
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KOLESAR TILEN FINKŠT IZ MOZIRJA

Sezono začel z dobrimi rezultati

Tilen Finkšt je bil tretji v Poreču in pričakuje, 
da bo letošnja sezona zanj zelo dobra. 
(Foto: Mario Sterpin)

Preteklo leto je bilo zaradi epidemije poraz-
no tudi za kolesarje. Tekme so odpadale ena za 
drugo, športniki pa so čas izkoristili za trenin-
ge. Kako uspešni so bili pri tem, kažejo rezultati 
na letošnjih prvih tekmah. Uspešen začetek se-
zone je uspel Mozirjanu Tilnu Finkštu, ki se s 
kolesarjenjem ukvarja od konca osnovne šole. 
Doslej je zabeležil vrsto zavidanja vrednih rezul-
tatov, trenutno pa vozi v kontinentalni kolesarski 
ekipi Ljubljana Gusto Santic. 

NA DIRKI PO HRVAŠKI ISTRI TRETJI 
V POREČU

»Letošnja sezona se je začela precej normal-
no. Priprave so potekale odlično, vreme nam je 
kar ugajalo. Začeli smo z dirko v hrvaški Istri in 
v Poreču sem dosegel 3. mesto. Sledila je tek-
ma Istrian spring trophy, na kateri sem dosegel 
22. mesto v skupni razvrstitvi po štirih etapah 
dirkanja. Po vikendu premora nas je čakala še 
prva preizkušnja v Sloveniji, kjer smo se pome-

PLANINSKO DRUŠTVO MOZIRJE

Nova Mozirska koča dobila svojo podobo

Nova koča bo dimenzijsko podobna prejšnji, vizualno pa bo obdržala klasičen alpski slog. 
(Fotomontaža: Tadeja Orel)

Upravni odbor Planinskega društva Mozirje je 
14. aprila potrdil idejni načrt za novo Mozirsko 
kočo. Po velikosti bo podobna prejšnji, obdržala 
bo klasičen alpski slog, bo pa veliko bolj funkci-
onalna in prostorsko izkoriščena.

DOKUMENTACIJA POSLANA 
MNENJEDAJALCEM

Stara koča je bila skozi leta večkrat dograje-
na, prostori pa zato niso bili najbolje izkoriščeni 
in dostopni. To je z izdelano idejno zasnovo po-
skusila v največji meri odpraviti arhitektka Ma-

ja Bezovšek. Projektivno podjetje Planing Pro 
iz Mozirja je z vodjo tega projekta Darjo Bezov-
nik Planovšek ob tem že izdelalo celotno doku-
mentacijo za pridobitev gradbenega dovoljenja. 
Slednja je bila sedaj poslana mnenjedajalcem 
za izdajo projektnih pogojev in mnenj.

PLANINSKA ZVEZA PROJEKT 
PODPIRA

Predsednik PD Mozirje Boštjan Goličnik se je 
skupaj z Bezovnik Planovškovo dan po potrdi-
tvi idejnega načrta sestal z vodjo projektov pri 

PZS Mirom Erženom. Na podlagi svojih izku-
šenj z gradnjo planinskih postojank po Sloveni-
ji je podal nekaj predlogov za izboljšave. Pouda-
ril pa je, da zveza projekt podpira in bo pomaga-
la po svojih močeh.

PRVI KORAK PRIDOBITEV GRADBENEGA 
DOVOLJENJA

Računajo na uspešne prijave na različne raz-
pise. Sedaj bodo ves trud usmerili v čimprejšnjo 
pridobitev gradbenega dovoljenja. S strani 
Agencije RS za okolje jim je uspelo pridobiti so-
glasje za rekonstrukcijo dovozne ceste med Alp-
skim vrtom in Mozirsko kočo. Dela naj bi se za-
čela proti koncu maja, izvajalec pa bo podje-
tje GP Brlec, ki je brezplačno pomagalo že pri 
odstranjevanju ostankov požarišča. Financira-
nje rekonstrukcije bo zagotovila Občina Mozirje.

ZBIRANJE SREDSTEV SE NADALJUJE
S prodajo priložnostnih majic, naglavnih tra-

kov in nakupovalnih vrečk v TIC Mozirje in v 
spletni trgovini so planinci zelo zadovoljni. Sku-
paj z ostalimi donacijami je trenutno v skladu za 
novo kočo zbranih že dobrih 45 tisočakov. Od-
bor ob tem išče nove načine zbiranja denarja. 
Že v teh dnevih se bo tako zgodila vrsta spletnih 
kulturnih dogodkov, v katerih bodo nastopajo-
či iz vse Slovenije pripravljali program v podpo-
ro zbiranju sredstev za novo Mozirsko kočo. Pro-
gram bo potekal na posebnem YouTube kanalu.

Benjamin Kanjir

rili v Izoli. Kljub nesreči in padcu v zadnjih šti-
rih kilometrih sem dosegel še kar zadovoljivo 
10. mesto,« je povedal Tilen o dosedanjem po-
teku sezone. 

DOBRO PRIPRAVLJEN IN 
V ODLIČNI FORMI

Do konca tega meseca se bo z ekipo udeležil 
etapne dirke v Srbiji, nato se podajajo v Italijo, 
Avstrijo in na Poljsko. Svojevrsten vrhunec v tem 
času bo težko pričakovana dirka po Sloveniji, ki 
bo potekala med 9. in 13. junijem. Tilen pričaku-
je, da bo letošnja sezona zanj zelo dobra, saj je 
dobro pripravljen in v odlični formi. Vidni rezul-
tati ob tem ne bi smeli izostati. 

Benjamin Kanjir
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14 LET PO SMRTI TREH MINERJEV

Nesrečo bo preučilo še Evropsko 
sodišče za človekove pravice

Skoraj 14 let je že od tragične 
nesreče, ki se je zgodila na voja-
škem poligonu v Neverkah pri Piv-
ki in v kateri so izgubili življenje 
trije minerci, zaposleni v podjetju 
Kemijska industrija Kamnik, med 
uničevanjem vžigalnikov ročnih 
bomb. Med njimi je bil tudi Franc 
Žerovnik iz Luč. Pravici na sloven-
skih sodiščih ni bilo zadoščeno, za-
to se je Špela Berlec, hčerka ene-
ga izmed tragično umrlih, po pisa-
nju portala 24 ur podala na Evrop-
sko sodišče za človekove pravice.

VZROKA ZA NESREČO NISO 
MOGLI UGOTOVITI

Junija 2007 je na vojaškem poli-
gonu v Neverkah pri Pivki odjekni-
la eksplozija. V njej so umrli trije iz-
kušeni minerci, 46-letni Franc Ber-
lec, 28-letni Tomaž Kregar in 52-le-
tni Franc Žerovnik. Preiskava repu-
bliškega inšpektorata za delo je pet 
mesecev po nesreči zaključila, da 
je do nesreče prišlo zaradi številnih 
napak. Kljub mnogim izvedencem 
vzroka za nesrečo niso mogli ugo-
toviti. Uničevanje vžigalnikov je po-
tekalo tako, da so le-te v jami skupaj 
z razstrelivom zakopali in eksplozijo 
sprožili z električnim detonatorjem. 
Tistega dne pa je do eksplozije priš-
lo še pred zasutjem jame.
KRIVDA ZA NESREČO PRIPISANA 

PODJETJU
Po ugotovitvi inšpektorata za 

delo, da gre krivdo za nesrečo ned-
vomno pripisati podjetju, v kate-

rem so bili preminuli zaposleni, 
so svojci odgovornost zahtevali 
od podjetja. Slednje je s sklenitvi-
jo sodne poravnave priznalo obstoj 
terjatev, ki so jih družine umrlih pri-
javile v stečajni postopek, a tega 
denarja niso nikoli dobile. Podjetje 
KIK Kamnik je namreč dve leti po 
tragični nesreči razglasilo stečaj. 

EN ZA DRUGIM ZAVRNJENI 
ZAHTEVKI

Kot pravi Berlečeva, niso pre-
jeli niti opravičila niti odškodnine. 
Njena družina je nato odgovornost 
terjala tudi od države, ki je lastnica 
poligona, na katerem se je pripeti-
la nesreča. Tožbeni zahtevek je za-
vrnilo najprej okrožno sodišče, nji-
hovo odločitev je nato potrdilo tu-
di višje sodišče. Na vrhovno sodiš-
če so nato naslovili zahtevo po re-
viziji postopka, ki pa je bila prav ta-
ko zavrnjena.

PO PRAVICO V STRASBOURG
Po besedah Špele Berlec se v 

svoji tožbi sklicujejo na drugi člen 
konvencije, na kršitve pravice do 
življenja. Državi očitajo, da ni nad-
zirala aktivnosti, ki so se izvajale 
na vojaškem poligonu, kjer se je 
zgodila tragedija, prav tako ni bi-
lo nobene zakonodaje, ki bi to zah-
tevala. Svojci prav tako menijo, da 
država ni zagotovila niti minimal-
nih standardov pravice do življenja 
v primeru nevarne dejavnosti, torej 
uničevanja eksplozivnih sredstev. 

Benjamin Kanjir

PROSTOVOLJNO GASILSKO DRUŠTVO MOZIRJE

Na Golte brez potrebe kar 31 gasilcev
Mozirski prostovoljni gasilci so v 

zadnjem času izvozili na tri inter-
vencije, za katere se je nato izkaza-
lo, da so bile nepotrebne. Na zad-

njo so se podali pretekli četrtek, ko 
so bili iz regijskega centra obveš-
čeni o domnevnem požaru na Gol-
teh. 

PREGLEDALI VSE OBJEKTE NA 
ŠIRŠEM OBMOČJU

Preko pozivnikov so bili 15. apri-
la malo po deveti uri zvečer obveš-
čeni o opaženem ognju na Golteh. 

Na intervencijo se je podalo 31 ga-
silcev. Izvozili so z dvema avto cis-
ternama, s terenskim vozilom, ne-
kaj se jih je na intervencijo, pred-

vsem člani gasilske trojke iz Šmi-
hela, podalo kar z lastnimi vozili. 

Pregledali so širše območje Mo-
zirske planine in vse objekte, ki 
so na tem območju, a požara niso 
našli. V gasilski dom so se vrnili po 
dveh urah in pol. Morda je oseba, 
ki je požar prijavila na regijski cen-
ter za obveščanje, videla odblesk 

Mozirski gasilci so pregledali širše območje Mozirske planine in vse 
objekte, ki so tam, a požara niso našli. 

kakšne luči ali kaj podobnega in 
takoj poklicala.

VSAKA INTERVENCIJA JE 
POVEZANA S STROŠKI

Poveljnik društva Stane Weiss je 
po intervenciji obračunal stroške po 
ceniku, ki velja za opravljanje dela 
gasilcev. Skupno jih je bilo za slabe 
tri tisočake, čeprav prave akcije niti 
ni bilo. V zadnjem času so tako brez 
potrebe izvozili še dvakrat. V obeh 

primerih njihova intervencija ni bi-
la potrebna, saj je šlo za kurjenje 
odpada. Ob tem Weiss občane po-
ziva, da v primerih, ko sami izvajajo 
kontrolirane požige v naravi, o tem 
obvestijo gasilce ali regijski center. 
Vse pa, ki požare opazijo, da, če je to 
le mogoče, preverijo, za kakšen po-
žar gre in ali je potrebno posredova-
nje s strani gasilcev.

Benjamin Kanjir

IZ POLICIJSKE BELEŽNICE

•	 PADEL	NA	TURNI	SMUKI
Raduha: 16. aprila okoli 13. ure se je na predelu Durc poško-

doval turni smučar. Slednji je smučal proti dolini in padel. Za 
prevoz poškodovanega je bil aktiviran vojaški helikopter, ki ga 
je odpeljal v Splošno bolnišnico Slovenj Gradec. Tam so ugoto-
vili, da si je pri padcu zlomil nogo.
•	 POŽAR	V	SMETNJAKU

Mozirje: 17. aprila ob 15.44 je na Savinjski cesti v Mozirju za-
gorela vsebina v košu za smeti. Na kraj sta izvozila gasilca PGD 
Mozirje, vsebino koša pogasila in pregledala okolico.
•	 S	HELIKOPTERJEM	NA	POMOČ	NA	LJUBNO

Ljubno ob Savinji: 18. aprila ob 17.04 je posadka s helikop-
terjem Slovenske vojske v spremstvu dežurne ekipe helikopter-
ske nujne medicinske pomoči Brnik prepeljala obolelo osebo z 
Ljubnega ob Savinji v UKC Ljubljana. Tamkajšnji prostovoljni ga-
silci so zavarovali kraj pristanka helikopterja.
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Občina Nazarje, Savinjska cesta 4, 3331 Nazarje, na podlagi Zakona o stvarnem pre-
moženju države in samoupravnih lokalnih skupnosti (Uradni list RS, št. 11/18 in 79/18), 16. 
člena Uredbe o stvarnem premoženju države in samoupravnih lokalnih skupnosti (Ura-
dni list RS, št. 31/18) in Načrta razpolaganja s stvarnim premoženjem Občine Nazarje v le-
tu 2021, objavlja 

JAVNO ZBIRANJE PONUDB
za prodajo nepremičnin v lasti Občine Nazarje - 

v območju OPPN Bič

1. NAZIV IN SEDEŽ ORGANIZATORJA JAVNEGA ZBIRANJA PONUDB: 
Občina Nazarje, Savinjska cesta 4, 3331 Nazarje
MŠ 5883822000, ID za DDV: 43645151

2. PREDMET JAVNEGA ZBIRANJA PONUDB IN IZHODIŠČNA CENA: 
Predmet prodaje so komunalno urejena stavbna zemljišča namenjena za 

individualno stanovanjsko gradnjo v naselju Šmartno ob Dreti, ki je ureje-
no z OPPN Bič. 

Neto prodajna cena je 28,00 EUR/m2. V ceno je všteta nova komunalna 
oprema (cesta, kanalizacija, vodovod, - elektro in TK priključek). Zemljiško 
stanje je urejeno. 

Prodajajo se naslednja zemljišča - parcele:
1. GP1 - gradbena parcela na zemljišču parc. št. 566/20 k.o. 940 Šmartno 

ob Dreti, stavbno zemljišče v izmeri 761 m2.
Izhodiščna cena 21.308,00 EUR. (z besedo: enaindvajset tisoč tristoosem 

evrov in 00/100).
2. GP2 - gradbena parcela na zemljišču parc. št. 566/16 k.o. 940 Šmartno 

ob Dreti, stavbno zemljišče v izmeri 709 m2.
Izhodiščna cena 19.852,00 EUR. (z besedo: devetnajst tisoč osemstodva-

inpetdeset evrov in 00/100).
3. GP3 - gradbena parcela na zemljišču parc. št. 566/6 k.o. 940 Šmartno 

ob Dreti, stavbno zemljišče v izmeri 630 m2 in parc. št. 566/17 k.o. 940 Šmar-
tno ob Dreti, stavbno zemljišče v izmeri 79 m2.

Izhodiščna cena 19.852,00 EUR. (z besedo: devetnajst tisoč osemstodva-
inpetdeset evrov in 00/100).

4. GP4 - gradbena parcela na zemljišču parc. št. 566/15 k.o. 940 Šmartno 
ob Dreti, stavbno zemljišče v izmeri 728 m2.

Izhodiščna cena 20.384,00 EUR. (z besedo: dvajset tisoč tristoštiriino-
semdeset evrov in 00/100).

5. GP6 - gradbena parcela na zemljišču parc. št. 566/11 k.o. 940 Šmartno 
ob Dreti, stavbno zemljišče v izmeri 895 m2.

Izhodiščna cena 25.060,00 EUR. (z besedo: petindvajset tisoč šestdeset 
evrov in 00/100).

6. GP7 - gradbena parcela na zemljišču parc. št. 566/9 k.o. 940 Šmartno 
ob Dreti, stavbno zemljišče v izmeri 639 m2.

Izhodiščna cena 17.892,00 EUR. (z besedo: sedemnajst tisoč osemstodva-
indevetdeset evrov in 00/100).

Navedene cene ne vsebujejo 22 % davka na dodano vrednost, ki ga pla-
ča kupec.
3. POGOJI PRODAJE:

- Nepremičnina se prodaja po načelu »videno – kupljeno«;
- Prodajno pogodbo bo pripravila Občina Nazarje;
- Nepremičnina bo prodana ponudniku, za katerega bo imenovana Komi-

sija ugotovila, da je oddal najugodnejšo ponudbo in bo s sklepom župana 
izbran za najugodnejšega ponudnika;

- Izbrani ponudnik bo moral skleniti prodajno pogodbo v roku 15 dni po 
uspešno opravljenem izboru najugodnejšega ponudnika. V kolikor ponu-
dnik pogodbe ne bo sklenil v predpisanem roku, se bo štelo, da od nakupa 
odstopa in ima Občina Nazarje pravico zadržati vplačano varščino;

- Po plačilu celotne kupnine se bo kupcu nepremičnina izročila v last in 
posest s pravico vpisa lastninske pravice v zemljiško knjigo;

- Plačilo celotne kupnine v roku 30 dni po sklenitvi prodajne pogodbe je 
bistvena sestavina pogodbe;

- Kupec bo poleg ponujene kupnine dolžan plačati stroške vknjižbe 
lastninske pravice na svoje ime v zemljiški knjigi.

- Župan lahko postopek prodaje zemljišč ustavi do sklenitve pravnega 
posla, pri čemer se ponudnikom povrnejo stroški v višini izkazanih stroškov 
za prevzem razpisne dokumentacije.
4. POGOJI ZA UDELEŽBO V POSTOPKU JAVNEGA ZBIRANJA PONUDB

Ponudnik je dolžan plačati varščino v višini 10 % izhodiščne cene nepre-
mičnine, ki jo je potrebno plačati na podračun EZR Občine Nazarje št. 0128 
3010 0018 921, sklic na številko: 0075825-4780016-2021.

Ponudbe so zavezujoče in morajo vsebovati:
- Podatke o ponudniku (ime, priimek, naslov, EMŠO, davčno številko, šte-

vilko transakcijskega računa z nazivom banke (za vračilo varščine) in na-
vedbo nepremičnine, na katero se ponudba nanaša (priloga 1);

- Ponujeno ceno, ki ne sme biti nižja od objavljene izhodiščne cene ne-
premičnine – (priloga 2);

- Ponudniki morajo oddati popolno ponudbo z vsemi prilogami. V prime-
ru, da ponudba ne bo oddana v skladu z določili tega razpisa, je komisija ne 
bo upoštevala.

- Ponudniki morajo oddati ponudbo priporočeno po pošti v ovojnici z 
označbo »Ne odpiraj – ponudba za nakup nepremičnin« na naslov: Občina 
Nazarje, Savinjska cesta 4, Nazarje. 

Ponudniki morajo ponudbi priložiti:
- Potrdilo o plačani varščini,
- Fotokopijo osebnega dokumenta – fizične osebe,
- Overjen izpis iz sodnega registra (pravne osebe), ki ni starejši od treh 

mesecev, izjavo o sprejemanju pogojev  iz javne ponudbe.
5. DODATNE INFORMACIJE

Vsa pojasnila v zvezi s prodajo in ogledom nepremičnin v času razpisa 
lahko zainteresirani ponudniki dobijo na Občini Nazarje, tel: 03 839 16 00. 
Ogled nepremičnin je možen po predhodni najavi na navedeni telefon oziro-
ma preko elektronska pošte: obcina@nazarje.si
6. POSTOPEK IZBIRE NAJUGODNEJŠEGA PONUDNIKA

Postopek je odprt do 20. julija 2021 do 12. ure. Odpiranje ponudb bo:
- Prvo odpiranje ponudb bo v četrtek, 27. maja 2021, ob 11. uri, za vse po-

nudbe, ki bodo prispele do 25. maja 2021 do 12. ure.
- Drugo odpiranje ponudb bo v četrtek, 10. junija 2021, ob 11. uri, za vse po-

nudbe, ki bodo prispele do 8. junija 2021 do 12. ure.
- Tretjo odpiranje ponudb bo v četrtek, 24. junija 2021, ob 11. uri, za vse po-

nudbe, ki bodo prispele do 22. junija 2021 do 12. ure.
- Četrto odpiranje ponudb bo v četrtek, 8. julija 2021, ob 11. uri, za vse po-

nudbe, ki bodo prispele do 6. julija 2021 do 12. ure.
- Peto odpiranje ponudb bo v četrtek, 22. julija 2021, ob 11. uri, za vse po-

nudbe, ki bodo prispele do 20. julija 2021 do 12. ure.
Komisija bo odpirala prispele ponudbe v prostorih Občine Nazarje, Savinj-

ska cesta 4, Nazarje. 
V primeru, da bo prispelo več najugodnejših ponudb, bo Komisija ponu-

dnike, ki so ponudili enako kupnino, v roku 8 dni pozvala k oddaji nove po-
nudbe oziroma bo z njimi izvedla pogajanja.

Ponudniki bodo o izbiri obveščeni v roku 30 dni po preteku roka za jav-
no zbiranje ponudb.

V primeru, ko bo posamezna parcela prodana v času, ko je razpis odprt, 
bo objavljen preklic za prodano parcelo. Preklic bo objavljen na enak način, 
kot je objavljen ta razpis.

Besedilo javnega razpisa - zbiranja ponudb je objavljeno na spletni stra-
ni Občine Nazarje: www.nazarje.si in na oglasni deski na sedežu občine, Sa-
vinjska cesta 4, Nazarje.

Številka: 478-0016/2021
Datum: 19. april 2021

Občina Nazarje
Matej PEČOVNIK, župan
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Zahvale, Oglasi

Srce je omagalo,
tvoj dih je zastal,
a nate spomin
bo večno ostal.

ZAHVALA

Ob boleči izgubi moža, očeta, dedija, 
brata in strica

Frančiška PRAZNIKA
26. 7. 1940 - 11. 4. 2021

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in prijateljem 
za izrečena sožalja, darovane svete maše, sveče in cvetje.

Hvala tudi p. Tomažu in p. Andreju, pogrebni službi Morana, ge. Na-
taši, ge. Heleni, pevkam Urški, Klari, Manji in pogrebcem Prostovolj-
nega gasilskega društva Gorica ob Dreti.

Žalujoči vsi njegovi

Srce je omagalo,
tvoj dih je zastal,
a nate spomin
bo večno ostal.

ZAHVALA

Poslovila se je draga mama, tašča in babica

Ana ROSENSTEIN
z Rečice ob Savinji

23. 4. 1938 - 15. 4. 2021

Iskrena hvala sosedom, sorodnikom in znancem, ki ste nam v tež-
kih trenutkih stali ob strani. Hvala za iskrene besede tolažbe, darova-
ne sveče in svete maše. Posebna hvala vnuku Andražu za vso podpo-
ro in patronažni sestri Staši za vso pomoč ter negovalni službi Pristan.

Zahvaljujemo se govorniku Jožetu Grudniku za besede slovesa in 
župniku Davidu Zagorcu za lepo opravljen pogrebni obred.

Neskončno te bomo pogrešali.

Sin Jani z družino in Srečo z domačimi

Ni te več na vrtu, ne v hiši,
nič več glas se tvoj ne sliši.
Če lučko na grobu upihnil bo vihar,
v naših srcih je ne bo nikdar. 

ZAHVALA

Ob boleči izgubi 
dragega moža, atija, dedija

Cirila KORENA
17. 7. 1939 - 12. 4. 2021

z Rečice ob Savinji

se iskreno zahvaljujemo zdravstvenemu osebju Trbovlje, gospodu 
župniku, gasilcem in vsem za izrečena sožalja, svete maše. 

Vsi tvoji
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NAZARSKO LIPO POSADILI PRI HRAMU KULTURE
Ko je skoraj zmanjkalo uglednih strokovnjakov BSH Hišnih apa-

ratov za sajenje lip v dolini, sta k delu pristopila asistentka vodstva 
Alenka Grašič ter direktor nabave in kontrolinga Primož Lončar 
(levo). Pri domu kulture v Nazarjah sta ob izdatni pomoči župana 
Mateja Pečovnika posadila lipo. Vesela sprememba za vsakodnev-
na, sicer pestra dela, je vse potegnila k plemenitemu dejanju. Mede-
nega žganja tokrat še niso ponujali, a bi ga naj ta lipa čez leta po de-
lu nekaj tisoč čebel nekoč tudi omogočala. 

NAJ MEDI TRNOČKA BSH LIPA
BSH-ajevo lipo so sadili tudi v rečiški občini, v Gmajni pod Trnov-

cem. Sredi nastajajočega vrta redkih drevesnih vrst se je najbolj 
vneto lotila kopanja jame županja Ana Rebernik (levo), ki je vihtela 
kramp in lopato. Izdatno je pomagal predstavnik donatorja lip BSH Hi-
šnih aparatov Nazarje Anton Ploštajner, medovito lipo pa je dokonč-
no umestil predsednik rečiških čebelarjev Darko Glušič. Medgenbor-
zina Uršula Selišnik (desno) in predstavnica podjetja Alenka Grašič 
pa sta nadzorovali zgodovinski dogodek. Naj raste in medi! 

»VSAKE REČ' JE ENKRAT KON'C, PA TUD ŠTE KURONE BO«
Zaradi vsem dobro znanih in s koronavirusom povezanih razlo-

gov je že drugo leto zapored odpadla solčavska prireditev Fletn 
dupoudni. To je najbolj razžalostilo oštirja Turnca (Grega Preprot-
nik, desno), ker ponovno ni mogel odpreti vrat svoje gostilne, ob 
takšnih razmerah pa se mu bo zagvišno skisalo vso vino v kevdru. 
Vsem Solčavanom je poslal dopis, v katerem jih je potroštal, jim 
malo pojamral in obljubil: »Vsake reč' je enkrat kon'c, pa tud šte 
kurone bo, pa pika, amen, šlus! Po' se pa kr prštimite, da b tut pud 
Turnci taka gauda, da b še Šlukuc za pjač devu … (to prouzaprou 
možn ni, lahk se pa nardi …).«

JM

JM
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Naročniki Savinjskih novic imajo 
15% POPUST pri objavah zahval.

Križanka, Voščila, Oglasi

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 17. številki SN

2021

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):
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Ljudje in dogodki, Mali oglasi, Oglasi

◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi 
vsa ostala dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. 
Kvalitetno in poceni; Brlec Franc 041/606-376.

GP Brlec d.o.o., Prihova 95, 3331 Nazarje.     

◊	ŠIVILJSTVO	ŽANA	
Šivanje po meri, kostimi, srajce, hlače in razna popravi-
la (menjava zadrg, krajšanje, ožanje). Gsm 041/498-943. 

Oblak Z. Barbara s.p., Ljubija 88, 3330 Mozirje.

ŽIVALI – PRODAM
Prašiče, vrhunske mesnate selek-
cije za dopitanje na večjo težo. Fi-
šar, Tabor; gsm 041/619-372.
Prodam prašiče domače vzreje, 
različnih tež, nad 120 kg, cena ze-
lo ugodna. Andrejeva kmetija; gsm 
031/509-061.
Prodam breji pašni telici, 7 in 9 me-
secev, LS/LIM;RJ/LIM. V račun vza-
mem manjše pašne; gsm 041/324-
377.    
Telico simentalko, visoko brejo, 
prodam; gsm 071/336-165.
Prodam mlade petelinčke marans; 
gsm 040/684-008.
Prodam brejo telico ls, breja 7 me-
secev; gsm 041/783-440.
Teličko križanko, sivka/angus, sta-
ro 10 dni, prodam; gsm 051/690-541.
Prodam 4 mlade ovce za nadaljnjo 
rejo; gsm 041/921-517.

Kokoši nesnice, rjave, v začetku 
nesnosti, redno cepljene, prodam 
in dostavim; gsm 031/751-675.
Prodam teličko čb/ls, staro 10 dni, 
in bikca rj pasme, starega 10 dni; 
gsm 041/519-507.

ŽIVALI – KUPIM
Kupim kravo, telico za zakol, dopi-
tanje in teličke bikce nad 100 kg; 
gsm 031/533-745.

DRUGO – PRODAM
Žarni grob na pokopališču Mozirje 
prodam; gsm 041/665-178.
Prodam mešana drva (breza, bu-
kev, jasen); gsm 031/738-101.
Prodam suha cepljena drva – klaf-
tre. Možen razrez, prevoz po dogo-
voru; gam 031/296-012.
Prodam kompost; gsm 031/684-
836.

Prodam silažne bale, hlevski gnoj, 
trosilec sip krpan 30; gsm 041/614-
818.
Prodam jedilni krompir; gsm 
041/696-802.
Prodam bale; gsm 070/744-487.
Prodam hlodovino za drva; gsm  
031/698-055.
Prodam mešana metrska dr-
va, možen razrez in dostava; gsm 
031/501-250.
Prodam seno in otavo v kockah ter 
silažne bale; gsm 051/207-273. 
Prodam silažne bale, otava 2020; 
gsm 041/783-453.

Gume celoletne na platiščih od 
honde civic 185/60 R 14, malo ra-
bljene; gsm 070/870-321.
Prodam starinsko spalnico, skri-
njo za žito in kombinirani štedilnik; 
gsm 031/811-191.

DRUGO – KUPIM
Kupim star osipalnik krompirja; 
gsm 069/903-102.

NEPREMIČNINE
V okolici Mozirja oddam stano-
vanje z lastnim vhodom; gsm 
041/433-204.
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Oglasi
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